
Bp Ignacy Dec

Siejba Słowa na peryferiach
Z Ewangelią na Twitterze

A.D. 2022

Świdnica 2023



© by bp Ignacy Dec

ISBN: 978-83-62728-39-8

Wydawca: Świdnicka Kuria Biskupia
pl. św. Jana Pawła II 1, 58-100 Świdnica
tel. 74 85 64 400, fax 74 85 64 414
e-mail: kuria@diecezja.swidnica.pl

Opracowanie merytoryczne i formalne: ks. dr Grzegorz Umiński

Korekta: Krystyna Borowczyk

Projekt okładki i przekładek miesięcznych: Marcin Kaczmar

Skład: Marcin Bielka

Źródła grafik i zdjęć: www.pixabay.com

Druk: EDYTOR Drukarnia-Wydawnictwo
ul. Strefowa 15, 58-200 Dzierżoniów
tel. 74 645 69 70, www.edytor-studio.pl

®



3

Słowo wstępne

  Ukazuje się szósty tomik moich tekstów umieszczanych 
w roku 2022 na Twitterze. Miałem już zamiar zakończyć moją 
działalność  ewangelizacyjną  na  tym  nowoczesnym  medium 
przekazu  myśli.  Czasem  zniechęcałem  się  do  prowadzenia 
dalszej  –  tego  typu – działalności medialnej, gdy  spotykałem 
się z przewrotnymi, niekiedy bardzo złośliwymi komentarzami 
i  uwagami  nieprzyjaciół  Pana  Boga  i  Kościoła.  Pomyślałem 
jednak,  że  z  dwóch  powodów  będę  tę  aktywność  medialną 
nadal  przez  jakiś  czas  kontynuował.  Pierwszy  powód  to 
korzystanie z okazji, by przybliżać obserwującym Czytelnikom 
słowo Boże, które jest zawsze prawdziwe, napełnione miłością 
i aktualne do stosowania w każdym czasie  i w każdej sytuacji 
naszego życia. Drugą zaś racją przemawiającą za kontynuacją 
tego rodzaju medialnej działalności jest to, iż każdego poranka 
muszę się zmobilizować, by z przesłania Bożego słowa wydobyć 
to,  co  będzie  najbardziej  potrzebne  dla  moich  Czytelników, 
by  też  poprawnie  komentować  w  perspektywie  Ewangelii 
znaczące  aktualne  wydarzenia.  Dodatkową  zachętę  dają  mi 
moi współbracia w posłudze kapłańskiej, którzy w naszym kraju 
taką formę ewangelizacji praktykują.

 Ojciec  Święty  Franciszek,  wielki  promotor  mediów, 
w  Orędziu  na  57.  Światowy  Dzień  Środków  Społecznego 
Przekazu (na 24 stycznia 2023 r.) noszącym tytuł Mówić z sercem. 
Prawdziwie w miłości (Ef 4, 15)  napisał,  że mówienie  z  sercem 
pobudza  nas  „do  pójścia,  zobaczenia  i  słuchania,  i  to  serce 
skłania nas do otwartej i przyjaznej komunikacji. Po wprawieniu 
się w  słuchaniu,  które wymaga  czekania  i  cierpliwości,  a  także 
rezygnacji z narzucania z góry naszego punktu widzenia, możemy 
wejść w dynamikę dialogu i dzielenia się, która cechuje właśnie 
serdeczne  komunikowanie  się.  Kiedy  wysłuchamy  drugiego 
z  czystym  sercem,  będziemy  też  mogli  mówić,  podążając  za 
prawdą w miłości  (por.  Ef  4,  15). Nie  powinniśmy  obawiać  się 
głoszenia  prawdy,  nawet  jeśli  jest  czasem  niewygodna,  ani 
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czynienia  tego  bez  miłości,  bez  serca.  Ponieważ  „program 
chrześcijański  –  jak  napisał  Benedykt  XVI  –  to  «serce,  które 
widzi».  Serce,  które  swoim  biciem  wyjawia  prawdę  o  naszym 
istnieniu,  i  z  tego  powodu  należy  go  słuchać.  Prowadzi  to 
słuchającego do dostrojenia  się do  tej  samej długości  fali,  tak 
iż  jest w  stanie  poczuć we własnym  sercu  również  bicie  serca 
drugiego  człowieka.  Wtedy  może  dokonać  się  cud  spotkania, 
który sprawia, że patrzymy na siebie ze współczuciem, przyjmując 
z szacunkiem wzajemne słabości, a nie osądzając na podstawie 
pogłosek i siejąc niezgodę oraz podziały”. 

  Dziękujemy Ojcu Świętemu za takie konkretne wskazania, 
jak  prowadzić  owocny  dialog  z  drugim  człowiekiem.  Jest  tu 
potrzebna pokora, która uzdalnia nas do cierpliwego wysłuchania 
naszego rozmówcy i serdeczne ukierunkowanie naszego słowa do 
niego, wypływającego z naszego serca, wypełnionego miłością. 
Chodzi więc o to, aby dialog z drugim człowiekiem prowadzony 
był w prawdzie i miłości, w pokorze i cierpliwości.   

  Ogłaszając  drukiem  Twitty  z  roku  2022,  serdecznie 
dziękuję  Obserwującym  te  teksty,  których  jest  już  prawie 
cztery tysiące osób i zapraszam innych chętnych do medytacji 
słów  zaczerpniętych  z  najważniejszej  ziemskiej  Księgi,  jaką 
jest Pismo Święte, a w szczególności Ewangelia Pana naszego 
Jezusa  Chrystusa.  Serdecznie  dziękuję  ks.  dr.  Grzegorzowi 
Umińskiemu  za  przekazywanie  tych  tekstów  do  sieci,  a  pani 
Krystynie  Borowczyk  za  korektę.  Niech  trwa  między  nami 
wymiana myśli i serdeczności, ku wzrostowi Królestwa Bożego 
w naszych sercach i w dzisiejszym niespokojnym świecie. Życzę, 
aby  Czytelnicy  tych  codziennych  sentencji  znaleźli  coś  dla 
siebie, co ich przybliży do Pana Boga i do drugiego człowieka. 

Świdnica, dnia 25 marca 2023 r., w uroczystość Zwiastowania Pańskiego, 
w 19. rocznicę moich święceń biskupich 
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 02.01.2022
Boże Narodzenie – to narodziny na ziemi Bożej 
Mądrości i Miłości, to Odwieczny Syn Boży, który 
za sprawą Ducha Świętego stał się człowiekiem 
i narodził się z Maryi Dziewicy. Boże Narodzenie 
to promocja naszej ludzkiej godności. Poznaj 
chrześcijaninie godność swoją w tym Słowie!

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 04.01.2022
Jan Chrzciciel wskazał swoim uczniom nowego 
Mistrza – Jezusa, nazywając Go Barankiem Bożym. 
Oni poszli za Nim i stali się Jego uczniami. Potem 
przyprowadzali innych do Niego. Nam też ktoś 
kiedyś wskazał Chrystusa i może nas do Niego 
przyprowadził. Czyńmy i my podobnie!

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 01.01.2022
Na progu Roku 2022 składam wszystkim najlepsze 
życzenia słowami noworocznej liturgii: „Niech cię 
Pan błogosławi i strzeże. Niech Pan rozpromieni 
oblicze swe nad tobą, niech cię obdarzy swą łaską… 
i pokojem” (Lb 6, 24-26).

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 03.01.2022
Na początku publicznej działalności Jezusa Jan 
Chrzciciel jako pierwszy złożył świadectwo o Nim, 
że jest On Barankiem Bożym, który gładzi grzech 
świata i że jest Synem Bożym. Czy my dziś czujemy 
się świadkami Chrystusa i jak o Nim świadczymy?
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 07.01.2022
W pierwszy piątek stycznia powierzamy 
Najświętszemu Sercu Pana Jezusa sprawy Kościoła, 
Ojczyzny i świata, i modlimy się, abyśmy cały rok 
2022 i całą naszą doczesność przeżywali w prawdzie 
i miłości, którą przyniósł na ziemię Jezus Chrystus.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 05.01.2022
Ewangeliczne relacje o powoływaniu pierwszych 
uczniów przez Chrystusa są dla nas okazją, aby 
pochylić się nad naszym życiowym powołaniem 
otrzymanym od Boga. Jest ono dla nas darem 
i zarazem zadaniem. Wymaga z naszej strony 
modlitwy i świadectwa.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 08.01.2022
Wszelkie programy ulepszania świata okazują się 
daremne, jeśli się je odetnie od ducha Ewangelii. 
Historia poucza, że takie programy wcześniej czy 
później doprowadzają do hegemonii nad innymi.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 06.01.2022
Historia lubi się powtarzać. Jak ongiś w czasach 
narodzin Jezusa, tak i dziś Bóg jest poszukiwany 
w stylu mędrców ze Wschodu – na drodze nauki 
i wiary. Dziś są też następcy Heroda i faryzeuszy. 
Dziś też świeci gwiazda wskazująca na obecność 
Chrystusa, którą jest Kościół.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 10.01.2022
Istnieje przekonanie, że to, co najważniejsze mówi 
się na początku i na końcu. Chrystus rozpoczął 
swoje nauczanie od słów: „Czas się wypełnił i bliskie 
jest królestwo Boże. Nawracajcie się i wierzcie  
w Ewangelię” (Mk 1, 15). Oto dla nas program na 
każdy dzień życia.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 12.01.2022
Jezus czyniąc ludziom dobrze, nie oczekiwał od 
nich wdzięczności. Zwykle udawał się na miejsca 
pustynne i modlił się. Pragnął, aby obdarowani 
chwalili Ojca, który Go przysłał na ziemię. My też 
czyńmy ludziom dobrze, nie oczekując od nich 
wdzięczności.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 11.01.2022
Czasem stawiamy sobie pytanie: dlaczego Chrystus 
wybrał akurat taki a nie inny czas na wystąpienie  
w ludzkim ciele na ziemi? Niektórzy mówią, że 
może dlatego, aby uniknąć dzisiejszej zwariowanej 
epoki dziennikarzy i mediów żądnych sensacji.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 09.01.2022
Chrzest Jezusa w Jordanie był rozpoczęciem Jego 
publicznej działalności, którą wypełnił modlitwą, 
nauczaniem i czynieniem cudów. Wszystko to 
czynił w mocy Ducha Świętego, jako umiłowany 
Syn Ojca. Dziękujmy Trójcy Świętej za nasz chrzest  
i naśladujmy Chrystusa!
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 15.01.2022
Spoglądając na historię zbawienia zapisaną 
w Piśmie Świętym, zauważamy, że Bóg mimo 
sprzeciwu ludzi realizuje swoje plany, które okazują 
się zbawienne dla świata i czyni zawsze dobrze tym, 
którzy się źle mają.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 16.01.2022
„Zróbcie wszystko, cokolwiek wam powie”  
(J 2, 5). Słowa te wypowiedziane przez Maryję 
w Kanie Galilejskiej są wyrazem Jej zawierzenia 
Jezusowi. Jeśli my je przyjmujemy i wypełniamy,  
to są one także znakiem naszego zawierzenia 
Chrystusowi i Maryi.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 14.01.2022
Bóg w codziennej liturgii przypomina nam, że 
Chrystus jest dla nas pierwszym Uzdrowicielem. 
Sami garnijmy się do Niego, ale także pomagajmy 
przychodzić innym. Pokonujmy przeszkody  
i bądźmy wytrwali. Nieśmy drugich do Zbawiciela 
na ramionach naszej  wiary i miłości.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 13.01.2022
Z Pierwszej Księgi Samuela dowiadujemy się, że 
fizyczna obecność Arki Przymierza nie ocaliła 
Izraela przed militarną klęską. Także w naszym życiu 
Bóg dopuszcza porażki mimo naszych modlitw. 
Pamiętajmy, że Bóg potrafi jednak nasze porażki 
przemienić w końcowe zwycięstwo.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 20.01.2022
Dawid przez swoje zwycięstwa zdobył wielką 
popularność, co wywołało zazdrość u Saula. 
Chrystus przez swoje nauczanie i cuda zgromadził 
wokół siebie rzesze ludzi, co spowodowało 
zazdrość u faryzeuszy. Zazdrość to najgłupszy 
grzech, który niszczy przyjaźń.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 19.01.2022
W liturgiczne wspomnienie św. Józefa Sebastiana 
Pelczara spójrzmy i adorujmy trzy wskazane przez 
niego pomniki miłości, jakie Bóg uczynił na ziemi: 
żłóbek, krzyż i ołtarz. Ten święty Pasterz mawiał, że 
Bóg pragnie naszej miłości nie dla szczęścia swojego, 
ale naszego.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 18.01.2022
Tradycja obrony człowieka przed instrumentalizacją 
ma swoje korzenie w Ewangelii. Chrystus bowiem 
powiedział: „Szabat został ustanowiony dla 
człowieka, a nie człowiek dla szabatu” (Mk 2, 27). 
Człowiek jako osoba nosząca w sobie podobieństwo 
do Boga jest tu na ziemi najważniejszy.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 17.01.2022
Miejmy właściwy pogląd na praktykowanie postu. 
Nadawajmy tej praktyce religijną, a nie tylko 
przyziemną, motywację (np. troskę o zachowanie 
zdrowia czy zewnętrznego wyglądu). Korzystne 
dla naszego ducha może być także ograniczone 
korzystanie z niektórych  mediów.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 21.01.2022
Chrystus powołał nas do wspólnoty z Bogiem  
i z Kościołem. Pomyślmy, co robimy, aby Chrystus 
był w dzisiejszym świecie bardziej znany i kochany 
i co czynimy dla wspólnoty Kościoła? Co przeważa: 
modlitwa czy krytyka?

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 23.01.2022
Nasz świat a przede wszystkim ludzi można zmienić 
i uczynić lepszymi przez słuchanie i wypełnianie 
słowa Bożego.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 24.01.2022
Wspominany św. Franciszek Salezy, patron 
dziennikarzy, jest promotorem pobożności 
odpowiedniej do każdego stanu i życiowego 
powołania. Jego zdaniem pobożność jest ozdobą 
każdego powołania i w każdym z nich przybiera 
różne barwy. Módlmy się, żeby nasi dziennikarze 
też ją posiadali!

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 22.01.2022
W Dzień Babci i w Dzień Dziadka z wdzięcznością  
i miłością pozdrawiamy naszych Seniorów. Chcemy 
Wam powiedzieć jak ważni jesteście w naszym 
życiu. Czujcie się potrzebni dla młodego pokolenia 
i dzielcie się z młodymi życiową mądrością.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 27.01.2022
W Ewangelii czwartku III tygodnia zwykłego Chrystus 
mówi do nas: „Baczcie na to, czego słuchacie” (Mk 4, 
24a). Słowa te powiedział Jezus, gdy jeszcze nie było 
mediów. Jakże są one aktualne dziś. Jakże ważna jest 
umiejętność rozeznawania źródeł informacji.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 28.01.2022
Św. Tomasz z Akwinu to przykład połączenia  
w człowieku mądrości i świętości, prawdy  
i miłości. Dzisiejszemu człowiekowi potrzeba 
Tomaszowej pokory wobec prawdy i Tomaszowego 
posłuszeństwa wobec Boga i Kościoła.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 26.01.2022
Kościół jest święty świętością Chrystusa, a grzeszny 
grzesznością Jego wyznawców. W mocy Ducha 
Świętego uobecnia dzieło zbawcze Chrystusa  
i wzywa ludzi do posłuszeństwa Bogu, bowiem gdzie 
jest Bóg, tam jest przyszłość.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 25.01.2022
Słuchajmy z uwagą co powiedział  Chrystus do 
Szawła z Tarsu koło Damaszku. Może są to słowa 
skierowane i do nas? Może tak być, że prześladujemy 
Chrystusa w naszych bliźnich. Prośmy, aby Chrystus 
nas przeobrażał z Szawła w Pawła.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 29.01.2022
Jesteśmy w łodzi Kościoła. Łodzią miotają 
niebezpieczne fale. To, że łódź ciągle płynie nie 
jest naszą zasługą. To jest znak, że u jej steru stoi 
Chrystus. Nie zwracajmy zatem większej uwagi na 
miotające fale, ale na naszego Sternika.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 30.01.2022
Treścią życia tu na ziemi i w niebie jest i będzie 
miłość, która jest cierpliwa, łaskawa, która nie 
zazdrości, nie szuka poklasku, nie unosi się pychą, 
nie unosi się gniewem, nie pamięta złego, która 
wszystko przetrzyma. Módlmy się o taką miłość.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 31.01.2022
W ostatni dzień stycznia św. Jan Bosko, wielki 
wychowawca młodzieży, przypomina nam, że 
wszyscy winniśmy mieć udział w wychowaniu 
młodego pokolenia. Jako wychowawcy, 
wychowujący najpierw samych siebie, zawsze 
postępujmy z miłością, cierpliwością i pokorą 
wobec naszych wychowanków.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 01.02.2022
„Nie bój się, wierz tylko” (Mk 5,36) – usłyszał od 
Jezusa przełożony synagogi Jair, któremu zmarła 
dwunastoletnia córka. Wszyscy, którzy uwierzyli  
w Jezusa, odchodzili obdarowani. Wierzmy i my!

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 02.02.2022
Boże Narodzenie to narodziny na ziemi Bożej 
Mądrości i Miłości, to Odwieczny Syn Boży, który 
za sprawą Ducha Świętego stał się człowiekiem 
i narodził się z Maryi Dziewicy. Boże Narodzenie 
to promocja naszej ludzkiej godności. Poznaj 
chrześcijaninie godność swoją w tym Słowie!

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 03.02.2022
Odkupienie ludzi przez Chrystusa w wymiarze 
Boskim jest już dokonane. Jednakże w wymiarze 
ludzkim ciągle dokonuje się, jest procesem 
dziejącym się w człowieku będącym w przyjaznym 
dialogu z Bogiem. Dlatego trwa ewangelizacja, rodzi 
się wiara; są nawrócenia, jest pokuta i modlitwa.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 04.02.2022
Liturgia słowa IV tygodnia zwykłego ma  
3 bohaterów: króla Dawida, Heroda Antypasa  
i św. Jana Chrzciciela. Dawid to grzesznik, pokutnik 
i wielbiciel Boga; Herod to rozpustnik i pyszałek, 
a św. Jan Chrzciciel to obrońca Prawa Bożego. 
Którego z nich naśladujesz?
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 05.02.2022
Spodobała się Bogu modlitwa Salomona, który nie 
prosił dla siebie o długie życie, ani o bogactwo  
i sławę, ani o zgubę nieprzyjaciół, ale o serce mądre 
i rozumne, zdolne do rozróżniania dobra od zła. 
Prośmy i my o to dla rządzących dziś państwami.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 06.02.2022
Bóg jest źródłem każdego powołania, nie zaś nasze 
uzdolnienia i zasługi. Bóg powołuje często ludzi 
słabych. Godzi się na to, by Jego słowo i inne Jego 
dary przychodziły do ludzi przez słabych szafarzy. 
Bóg nie wybiera mocnych, ale umacnia słabych.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 07.02.2022
Obecność Jezusa w Galilei ukazała, jak wielu jest 
tam chorych i kalek, i że trzeba ich przyprowadzać 
do Jezusa, by doznali uzdrowienia. Dziś Chrystus 
jest wśród nas. Przyprowadzajmy do Niego chorych 
i zagubionych w naszych modlitwach i działaniach, 
aby doznawali uzdrowienia.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 08.02.2022
„Jak miła, Panie, jest świątynia Twoja”. Ta świątynia 
to nie tylko budowla materialna, ale to przede 
wszystkim nasz rozumny i wolny duch, przenikający 
nasze ciało. Dbajmy, by to wyznanie odnoszące się 
do nas, było zawsze prawdziwe.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 09.02.2022
W naszym ziemskim życiu są rzeczy i zadania 
ważne i mniej ważne. W środę V tygodnia zwykłego 
Chrystus nam przypomina, że najważniejszym jest, 
aby w naszym wnętrzu (sercu) była prawda, dobro 
i miłość. Dbajmy o piękno naszego osobowego 
wnętrza.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 10.02.2022
Czytając Ewangelię i patrząc na dzieje Kościoła 
przekonujemy się, że nie pochodzenie, nie 
stanowiska i godności otwierają drzwi do Boskiej 
Miłości i Wszechmocy, ale wiara i miłość złączone  
z wytrwałą modlitwą.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 11.02.2022
W Światowy Dzień Chorego serdecznie 
pozdrawiam wszystkich Chorych i chcę 
przypomnieć, że jesteście skarbem Kościoła i że 
przez jedność z Chrystusem w cierpieniu macie 
szczególny udział w dziele zbawienia.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 12.02.2022
Ewangelie wspominają o dwukrotnym rozmnożeniu 
chleba. Obydwa miały miejsce na pustyni, gdzie 
ludzie bywają przejściowo. Jeśli dziś niektórzy 
zapominają o niedzielnej Eucharystii, znaczy to, że 
zatracili świadomość, że są na tej ziemi przejściowo.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 13.02.2022
W naszym życiu ważne jest to, w kim pokładamy 
nadzieję, komu ufamy? Pismo Święte nam 
oznajmia: „Błogosławiony, kto zaufał Panu”  
(Ps 40, 5a).

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 14.02.2022
W święto świętych Cyryla i Metodego, Apostołów 
Słowian, współpatronów Europy, za ich 
wstawiennictwem prosimy Pana Boga o pokój 
wśród narodów słowiańskich, o zgodę między 
narodami Europy i świata. Maryjo, Królowo pokoju, 
módl się za nami.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 16.02.2022
Życie duchowe człowieka jest procesem  
i potrzebuje ciągłego pokarmu, którym jest przede 
wszystkim słowo Boga. Dlatego też jest nam 
potrzebne częste słuchanie i kontemplacja słowa 
Bożego. Z tego słuchania rodzi się wiara, modlitwa 
i czyn miłości.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 15.02.2022
„Jesteśmy powiązani wspólną  historią i wiarą 
chrześcijańską. Połączmy więc duchowy wysiłek 
wyznawców Chrystusa różnych wyznań w Rosji, na 
Ukrainie i w Polsce, wspólnie zanosząc modlitwę do 
Tego, który jest pokojem...”, dołączamy się do apelu 
ks. abpa S. Gądeckiego.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 19.02.2022
Z Jasnej Góry  przesyłam serdeczne pozdrowienia 
złączone z modlitwą za wszystkich Czytelników 
codziennych twittów, z życzeniem, aby zawsze 
doświadczali obecności miłującego Boga, aby Go 
słuchali, o Nim mówili i wypełniali Jego wolę.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 20.02.2022
Miłość nieprzyjaciół, do której wzywa nas Chrystus, 
to najtrudniejszy rodzaj miłości, wymagający od 
nas zaparcia się samego siebie, brania na co dzień 
swego krzyża i naśladowania Chrystusa. Ostatnio 
przykład takiej  miłości dał nam bł. Stefan kard. 
Wyszyński.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 18.02.2022
Jeśli chcemy iść za Chrystusem i być Jego uczniami, 
musimy porzucić nasze egoistyczne plany i działania, 
co wymaga zwykle od nas samozaparcia i brania 
codziennego krzyża.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 17.02.2022
Trwa dyskusja o reformie i „oczyszczeniu” Kościoła. 
Padają różne propozycje ludzi z wewnątrz  
i z zewnątrz Kościoła. Pamiętajmy, że najważniejszym 
Reformatorem Kościoła jest Chrystus, który zmienia 
nasze ludzkie myślenie na myślenie Boże.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 22.02.2022
W 91. rocznicę pierwszego objawienia się Pana 
Jezusa siostrze Faustynie, w obliczu współczesnych 
wydarzeń w świecie, mówimy do Chrystusa: „Jezu, 
ufam Tobie”.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 23.02.2022
Nie bądźmy zbyt pewni siebie, nie snujmy wielkich 
planów, ale myśląc pokornie o przyszłości, kierujmy 
się wskazaniem św. Jakuba Apostoła: „Jeżeli Pan 
zechce, a będziemy żyli, zrobimy to lub owo”.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 24.02.2022
Chrystus w swoim nauczaniu przypominał prawdę 
o piekle. Piekło jest tam, gdzie ludzie odrzucają 
Boga, gdzie prawdę i miłość zamieniają na 
kłamstwo i nienawiść. W piekle nie ma Boga i nie 
ma nadziei. Piekło jest tragicznym skutkiem złego 
wykorzystania daru wolności przez człowieka.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 21.02.2022
Święty Jakub w swoim Liście ukazuje 2 rodzaje 
mądrości: mądrość szatańską (ziemską) i mądrość 
Bożą (niebieską). Oznaką pierwszej jest zazdrość, 
żądza sporu, obłuda. Przejawem drugiej jest pokora, 
miłosierdzie, łagodność. Przechodźmy codziennie 
od mądrości światowej do mądrości Bożej!
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 28.02.2022
„Co mam czynić, aby osiągnąć życie wieczne?” 
(Mk 10, 17b). W odpowiedzi Chrystus wskazuje na 
wartość rad ewangelicznych: ubóstwa, czystości  
i posłuszeństwa. Troska o nie w naszym życiu jest 
niezbędna, abyśmy podobali się Bogu i doszli do 
szczęśliwej wieczności.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 26.02.2022
Jesteśmy przerażeni rozmiarem zła, które przynosi 
wojna. Widzimy, że chcący panować nad światem, 
rozwinęli tylko technikę bez odpowiedzialności 
etycznej, zapomnieli, że o wielkości człowieka 
stanowi jego moralność, a nie siła fizyczna.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 25.02.2022
Miłość w małżeństwie, rodzinie i w każdej innej 
społeczności wymaga pokory, cierpliwości  
i wytrwałości. Jest darem i zadaniem, czyli wymaga 
modlitwy i poświęcenia.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 27.02.2022
W 8. Niedzielę Zwykłą Chrystus mówi do nas: 
„Wyrzuć najpierw belkę ze swego oka” (Łk 6, 42b). 
Kto walczy ze złem w świecie i u innych, a nie widzi 
zła w sobie, jest  obłudnikiem. Walka ze złem  
w sobie daje podstawę do walki ze złem u innych.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 01.03.2022
„Wielu pierwszych będzie ostatnimi, a ostatnich 
pierwszymi” (Mk 10, 31). Te słowa dotyczą 
wszystkich dziedzin życia, także obecnych działań 
wojennych. Wszyscy potrzebujemy nawrócenia: ze 
złego na dobre i z dobrego na lepsze.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 02.03.2022
W Środę Popielcową przyjmujemy słowa: 
„Nawracajcie się i wierzcie w Ewangelię”  
(Mk 1, 15). Chcemy się nawracać na głębszą 
modlitwę, na praktykę postu i na spełnianie czynów 
dobroci wobec naszych bliźnich. Chcemy odnawiać  
i pogłębiać naszą wiarę.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 03.03.2022
W kolekcie mszalnej czwartku po Popielcu prosimy 
Boga, by każde nasze działanie od Niego brało 
początek i w Nim znajdowało dopełnienie. Dlatego 
dobrze jest zaczynać i kończyć nasze działania od 
uwielbienia Trójcy Świętej w znaku krzyża i słowach: 
„chwała Ojcu i Synowi i Duchowi Świętemu”.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 04.03.2022
Święty Kazimierz Królewicz potwierdził swoim 
krótkim życiem, że świętość można zdobywać na 
wszystkich drogach życiowego powołania, także 
na dworze królewskim, wszak wszędzie można 
miłować i żyć dla Boga i bliźnich.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 05.03.2022
Niepokalanemu Sercu Maryi polecamy sprawę 
pokoju i zgody między Rosją i Ukrainą, aby 
Chrystus uleczył ludzi z choroby kłamstwa  
i nienawiści.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 06.03.2022
W kuszeniu Jezusa przez szatana odkrywamy 
metodę działania ducha złego. Szatan w otoczce 
prawdy, dobra i piękna przemyca nam kłamstwo, 
zło i brzydotę. Nie dajmy się zwieść. Za wzorem 
Chrystusa, Jego mocą, zwyciężajmy diabelskie  
pokusy.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 07.03.2022
Na progu Wielkiego Postu przyjmujemy prawdę 
o Sądzie Ostatecznym, na którym będziemy 
obecni. Będzie to sąd surowy dla tych, którzy nie 
mieli litości dla bliźnich przeżywających różne 
swoje biedy i dla tych, którzy żerowali na cudzej 
krzywdzie.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 08.03.2022
W Dniu Święta Kobiet przesyłam wszystkim 
Niewiastom słowa serdecznej wdzięczności za 
modlitwę, za służbę na rzecz życia i dobrego 
wychowania młodego pokolenia oraz winszuję 
obfitości Bożych łask w radosnym wypełnianiu 
swego życiowego powołania.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 10.03.2022
W wielkopostnej liturgii Kościoła często powraca 
temat modlitwy błagalnej. Świadczy ona, że nie 
jesteśmy samowystarczalni, że swoją mocą nie 
możemy wiele osiągnąć. Tego rodzaju modlitwa 
podoba się Bogu i pogłębia z Nim naszą więź.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 11.03.2022
Wśród wielkopostnych wezwań skierowanych przez 
Boga do nas jest wezwanie do pojednania. Tak 
jak warunkiem przebaczenia przez Boga naszych 
win jest nasze przebaczenie naszym winowajcom, 
tak warunkiem naszego pojednania z Bogiem jest 
nasze pojednanie z bliźnimi.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 12.03.2022
Chrystus kieruje do nas kolejne wezwanie w liturgii 
wielkopostnej: „miłujcie waszych nieprzyjaciół  
i módlcie się za tych, którzy was prześladują” (Mt 
5, 44). Sam dał przykład takiej miłości, modląc się 
podczas krzyżowania: „Ojcze, przebacz im, bo nie 
wiedzą, co czynią” (Łk 23, 34a).

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 09.03.2022
Popatrzmy wnikliwie, jak wiele potężnych cudów 
dokonuje Pan Jezus wśród nas, a także w nas 
samych. Umiejmy je dojrzeć i wychwalać za nie 
Pana Boga.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 13.03.2022
Przemienienie Jezusa na Górze Tabor przynosi 
nadzieję na przyszłą chwałę tych, którzy niosą swój 
krzyż za Chrystusem i Go naśladują w wypełnianiu 
woli Bożej. Wedle zasady: Per crucem ad lucem 
(przez krzyż do światła).

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 14.03.2022
Kolejne wezwania wielkopostne to wezwanie do 
bycia miłosiernym, do powstrzymywania się od 
sądzenia i potępiania, do przebaczania i dzielenia 
się dobrami z drugimi. Wypełniane przez nas 
uczynki miłosierne otwierają nam drogę do 
świętości. 

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 15.03.2022
Jako ochrzczeni i bierzmowani wszyscy winniśmy 
pamiętać, że jesteśmy nauczycielami wiary. 
Jesteśmy zaś nimi tylko wtedy, kiedy głosimy 
naukę Chrystusa i sami czujemy się pierwszymi 
wykonawcami tego, co głosimy.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 16.03.2022
Wśród wielkopostnych wskazań Chrystus 
przypomina nam, że droga do prawdziwej wielkości 
prowadzi przez służbę, że przez uniżenie dochodzi 
się do wywyższenia.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 19.03.2022
Święty Józef to stróż i żywiciel małego Jezusa, to 
opiekun Kościoła. Był darem od Boga dla Jezusa, 
jest darem dla Kościoła. Do chwały świętości 
wyniosło go posłuszeństwo Bogu i bycie darem dla 
drugich.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 20.03.2022
„Jeśli się nie nawrócicie, wszyscy podobnie 
zginiecie” (por. Łk 13, 5) – mówi nam Chrystus 
w III Niedzielę Wielkiego Postu. Nawrócenie to 
nie tylko odwrócenie się od grzechów i zła, ale 
także podjęcie konkretnych nowych działań dla 
pomnażania dobra.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 17.03.2022
Przypowieść Jezusa o Łazarzu i bogaczu ma wymiar 
eschatologiczny, ukazuje Bożą sprawiedliwość 
i miłosierdzie wobec ludzi w życiu ziemskim 
i wiecznym. Traktujmy życie ziemskie jako 
przygotowanie do życia wiecznego.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 18.03.2022
Posiadamy mniejszą lub większą własność 
prywatną, ale ostatecznie jesteśmy tu na ziemi tylko 
dzierżawcami w Bożej Winnicy. Do życia wiecznego 
zabierzemy z tego świata tylko dobre uczynki.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 21.03.2022
Bóg ofiaruje zbawienie wszystkim, ale przyjmują 
ten dar tylko ci, którzy w Niego wierzą i Mu ufają. 
Przed Bogiem nie liczy się narodowość, płeć, wiek, 
wykształcenie, wiedza, życiowe osiągnięcia, ale 
wiara i zaufanie.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 22.03.2022
Przebaczenie Boga jest uwarunkowane 
przebaczeniem drugiemu człowiekowi. 
Przebaczajmy więc wszystkim, wszystko i zawsze, 
aby i nam wszystko zostało przebaczone.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 23.03.2022
Stary i Nowy Testament to jakby dwa koła 
jednego roweru. Dekalog i Ewangelia Chrystusa 
to najwyższe prawo moralne dla ludzkości, 
fundament życia indywidualnego i społecznego, 
a równocześnie droga do szczęśliwego życia 
wiecznego.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 24.03.2022
W Dniu Świętości Życia usłyszmy na nowo słowa 
naszych Pasterzy: „Naród, który zabija własne 
dzieci, jest narodem bez przyszłości” (Jan Paweł 
II); „Kainów w Polsce więcej być nie może. Polsce 
potrzebny jest każdy człowiek” (kard. Stefan 
Wyszyński).
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 27.03.2022
W IV Niedzielę Wielkiego Postu Chrystus odsłania 
nam oblicze Ojca Miłosiernego, który oczekuje 
na nasz powrót z naszych życiowych grzesznych 
dróg. Niech nas nie zwodzą miraże szczęścia poza 
Bogiem. Nasze właściwe miejsce, gdzie jesteśmy 
kochani, jest przy Bogu.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 28.03.2022
W cudzie uzdrowienia syna urzędnika królewskiego 
w Kafarnaum jest ukazana prawda o wierze. Istotą 
jej jest zaufanie do Chrystusa i posłuszeństwo Jego 
słowu. Módlmy się o dar takiej wiary.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 25.03.2022
9 miesięcy przed uroczystością Narodzenia 
Pańskiego pochylamy się nad tajemnicą 
Zwiastowania NMP. To właśnie w Nazarecie 
„Słowo stało się ciałem i zamieszkało wśród nas” 
(J 1, 14). Bóg jako człowiek zamieszkał na ziemi. 
Wychwalajmy Pana, który stał się człowiekiem dla 
naszego zbawienia.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 26.03.2022
W odnowie wielkopostnej zadbajmy o to, aby 
postawę butnego faryzeusza przemieniać w postawę 
pokornego celnika. „Bóg bowiem pysznym się 
sprzeciwia, a pokornym łaskę daje” (1 P 5, 5).
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 29.03.2022
Tak jak niemożliwe jest życie biologiczne bez 
wody, powietrza i ciepła (światła), tak niemożliwe 
jest życie duchowe w wierze, nadziei i miłości bez 
Chrystusa, który się nazwał: Drogą, Prawdą  
i Życiem; Wodą Żywą, Chlebem Życia i Światłością 
Świata.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 30.03.2022
W chwilach trudnych niektórzy mówią: Bóg 
mnie opuścił, Bóg o mnie zapomniał. Bóg przez 
proroka Izajasza odpowiada; „Czyż może niewiasta 
zapomnieć o swym niemowlęciu, ta, która kocha 
syna swego łona? A nawet gdyby ona zapomniała, 
Ja nie zapomnę o tobie” (Iz 49, 15).

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 31.03.2022
U podnóża góry Synaj Żydzi adorowali bożka ze 
złota. Współcześni ludzie czynią coś podobnego. 
Oczy mają utkwione w produkcję i konsumpcję. 
Adoracja prawdziwego Boga i zachowanie Jego 
przykazań jest bramą do szczęścia ziemskiego  
i wiecznego.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 01.04.2022
Bóg, szanując wolność człowieka, dopuszcza, aby 
był zabijany w sercach ludzi i usuwany z przestrzeni 
życia publicznego. Świadczy to o tym, że niektórym 
łatwiej jest Boga zabić w sobie niż się nawrócić. 
Pamiętajmy, że każde zabijanie Boga prowadzi do 
tragedii człowieka.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 02.04.2022
Trwa spór wokół osoby Jezusa Chrystusa, 
rozpoczęty w rodzinnym Nazarecie, pogłębiający 
się podczas działalności publicznej, który 
doprowadził Jezusa do śmierci krzyżowej. Dzisiaj 
ten spór toczy się nadal. Stawiajmy sobie pytanie: 
po której stronie jesteśmy i dlaczego?

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 03.04.2022
Ewangelia o spotkaniu Jezusa z  kobietą 
cudzołożną zawiera dwie ważne prawdy: prawdę 
o grzeszności człowieka i o miłości Boga. Te dwie 
prawdy trzeba widzieć zawsze razem. Przeżyjmy je 
wszyscy u kresu naszej wielkopostnej drogi.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 04.04.2022
Nasze poczucie sprawiedliwości jest zranione 
przez grzech pierworodny. Przejawem tego jest 
to, że jesteśmy pobłażliwi dla nas samych a surowi 
w osądach drugich. W ten sposób chcemy ukryć 
naszą nieprawość. Módlmy się, aby nie uchwalano  
niesprawiedliwych praw i o uczciwych sędziów.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 05.04.2022
WJezus odnosi do siebie starotestamentalne imię 
Boga „Ja Jestem”. Żąda od nas wiary w swoje 
bóstwo mówiąc: „Jeżeli nie uwierzycie; że Ja Jestem, 
pomrzecie w grzechach waszych” (J 8, 24). Wiara  
w bóstwo Chrystusa jest naszym ocaleniem.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 06.04.2022
„Jeżeli będziecie trwać w nauce mojej, będziecie 
prawdziwie moimi uczniami i poznacie prawdę,  
a prawda was wyzwoli” (J 8, 31). Ludzie dzisiejsi 
bywają zagubieni, gdyż popadają w niewolę 
fałszywych ideologii i utopii. Z niewoli tej wyzwala 
nas Chrystus.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 07.04.2022
W swej publicznej działalności Chrystus nie szukał 
swojej chwały, ale głosił chwałę swego Ojca.  
W pamięci potomnych pozostają ci, którzy umieli 
zapomnieć o sobie, a starali się o pomnożenie 
chwały Pana Boga i bliźnich. Bóg nas wywyższa  
w chwale, gdy zabiegamy o Jego chwałę.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 08.04.2022
Patrząc na Jezusa zbliżającego się do krzyżowej 
śmierci, widzimy Jego osamotnienie w stosunku do 
ludzi. Jednakże Jezus pozostaje zawsze w jedności 
z Ojcem. Pilnujmy naszej jedności z Bogiem, gdyż 
ludzie mogą zapomnieć, a Bóg zawsze o nas pamięta.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 10.04.2022
W Niedzielę Palmową patrzymy na Chrystusa, 
który entuzjastycznie witany, przybywa na święto 
Paschy do Jerozolimy. W Ewangelii dnia rozważamy 
Jego mękę i śmierć na krzyżu. Radosne „Hosanna” 
zamieniło się w okrutne „Ukrzyżuj”. Bądźmy blisko 
przy Chrystusie uniżonym i wywyższonym!

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 12.04.2022
Judasz za pieniądze zdradził Jezusa, który obdarzył 
go prawdą i miłością. Jezus uszanował jego 
wolność. I dziś ma ten sam szacunek dla wolnego 
wyboru człowieka, nawet wtedy, gdy ten wybór jest 
zły. Stąd też źródłem zła w świecie jest człowiek 
obdarzony wolnością, a nie Bóg.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 11.04.2022
Na 6 dni przed śmiercią Jezus został zaproszony 
przez swoich przyjaciół. Postawa rodziny  
z Betanii jest wezwaniem dla wielu współczesnych 
chrześcijan, dla których odważne opowiadanie się 
za Chrystusem wiąże się z ryzykiem utraty dóbr 
doczesnych i z przekreśleniem życiowej kariery.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 09.04.2022
Arcykapłan Kajfasz ze względów politycznych 
opowiedział się za śmiercią Jezusa. Jezus zaś 
umarł za wszystkich ludzi, aby ich ocalić od śmierci 
wiecznej.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 15.04.2022
W Wielki Piątek adorujemy Krzyż Chrystusa, na 
którym dokonało się nasze odkupienie. Żyjmy 
słowami wielkopiątkowej liturgii: „Oto drzewo 
krzyża, na którym zawisło zbawienie świata. 
Pójdźmy z pokłonem”!

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 16.04.2022
W 95. rocznicę urodzin ślemy Papieżowi 
Benedyktowi XVI serdeczne gratulacje, słowa 
wdzięczności i najlepszych powinszowań. Życzymy, 
aby Kościół w Niemczech i w całym świecie 
wsłuchiwał się w głos proroka naszego czasu. 

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 13.04.2022
Judasza doprowadziła do upadku niekontrolowana 
chciwość i cała seria drobnych kradzieży. Chciał 
zdobyć wiele, stracił wszystko. Wystrzegajmy się 
takiej postawy!

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 14.04.2022
W Wielki Czwartek dziękujemy Chrystusowi za dar 
Eucharystii, która daje nam dostęp do Jego dzieła 
zbawczego; pozdrawiamy wszystkich kapłanów: 
biskupów i prezbiterów, sługi słowa Bożego, 
Eucharystii i człowieka. Miejmy wszyscy przed 
oczyma hasło: „Eucharystia daje życie”!
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 19.04.2022
Ewangelia wtorku w oktawie Wielkanocy stawia 
nam przed oczy patronkę nawracających się – 
Marię Magdalenę. Jej droga nawrócenia to ciągłe 
poszukiwanie Chrystusa. W dniu Pięćdziesiątnicy 
Piotr wołał do słuchaczy: Nawróćcie się! My dziś 
wołamy do agresorów z Kremla: Nawróćcie się!

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 20.04.2022
„Czyż Mesjasz nie miał cierpieć, aby wejść do swej 
chwały?” (Łk 24,26) – powiedział zmartwychwstały 
Jezus do dwóch uczniów w drodze do wsi Emaus. 
W tych słowach potwierdził prawdę, że do chwały 
idzie się przez cierpienie. Jest to droga Kościoła, 
czyli nasza.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 17.04.2022
Chrystus zmartwychwstał. Prawdziwie 
zmartwychwstał! Alleluja! W tym dniu 
wspaniałym wszyscy się weselmy. Dla wszystkich 
życzenie obfitości Bożych łask płynących ze 
zmartwychwstania Pańskiego.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 18.04.2022
Pusty grób i chrystofanie to dwa szczególne znaki 
zmartwychwstania. Jezus zjawia się niewiastom  
i wysyła je, aby świadczyły, że On żyje. 
Jednocześnie zostaje podjęta za pieniądze walka  
z tą prawdą, która trwa do dziś.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 21.04.2022
Po swoim zmartwychwstaniu Jezus zjawiał 
się uczniom nieoczekiwanie. Przekonywał, że 
rzeczywiście zmartwychwstał w swoim ciele 
złożonym w grobie. W naszym życiu Jezus też 
pojawia się nieoczekiwanie w różnych sytuacjach  
i okolicznościach. Umiejmy Go rozpoznawać!

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 22.04.2022
W piątek Wielkanocny Kościół przybliża nam 
chrystofanię galilejską. Chrystus zjawia się na 
brzegu Jeziora Galilejskiego po bezowocnym 
nocnym połowie ryb. Przez to wydarzenie Chrystus 
oznajmia, że jest przy nas w naszej codzienności, by 
pomagać tym, którzy Go rozpoznają i słuchają.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 23.04.2022
Ewangeliczne opisy wydarzeń wielkanocnych 
informują nas, że uczniowie Jezusa mieli trudności 
z uwierzeniem w Jego zmartwychwstanie. Okazało 
się, że wiara w ten fakt jest darem Bożym. Módlmy 
się o taki dar i dzielmy się nim z drugimi.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 24.04.2022
W Niedziele Miłosierdzia Bożego modlimy się 
wraz ze św. Faustyną: „Dla Jego bolesnej męki miej 
miłosierdzie dla nas i całego świata; Jezu, ufam 
Tobie”.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 27.04.2022
„Tak Bóg umiłował świat, że Syna swego 
Jednorodzonego dał, aby każdy, kto w Niego 
wierzy, nie zginął, ale miał życie wieczne”  
(J 3, 16). Każdego dnia na nowo zawierzajmy się 
Chrystusowi, abyśmy na zawsze byli szczęśliwi  
w niebie.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 28.04.2022
„Trzeba bardziej słuchać Boga niż ludzi” (Dz 5, 29) – 
to niezwykle ważne i aktualne wskazanie na dzisiaj, 
kiedy w życiu publicznym mnożą się ideologie 
totalitarne sprzeczne z Bożym Objawieniem. Nie 
pozwólmy, by człowiek zajął miejsce Boga, by 
określał co jest dobre, a co złe.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 25.04.2022
W święto św. Marka Ewangelisty, serdecznie 
pozdrawiamy wszystkich Solenizantów, wśród 
których jest ks. bp Marek Mendyk. Drogiemu 
Księdzu Biskupowi serdecznie dziękujemy za oddaną 
posługę w diecezji świdnickiej i życzymy obfitości 
Bożych łask, wspierając Ekscelencję modlitwą.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 26.04.2022
W uroczystość św. Wojciecha, głównego Patrona 
Polski, serdecznie pozdrawiam wszystkich 
Rodaków, z życzeniem, abyśmy pamiętali, że  
w Chrystusa nie tylko trzeba wierzyć, ale także dla 
Niego cierpieć.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 29.04.2022
W liturgiczne święto św. Katarzyny ze 
Sieny, Patronki Europy, prośmy Boga za jej 
wstawiennictwem o łaskę pokoju dla narodów 
naszego Kontynentu, opartego na prawdzie, 
sprawiedliwości i miłości. „O pokój, Panie nasz, 
błagamy Cię!”.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 30.04.2022
Nie zapominajmy, że przy płynącej po wzburzonym 
morzu łodzi naszego życia, jest zawsze w pobliżu 
Jezus, który mówi: „to Ja jestem, nie bójcie się”  
(Mt 14, 27). On przynosi nam pokój, nadzieję  
i zapewnienie, że łódź szczęśliwie dopłynie do 
właściwego celu.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 01.05.2022
Owocem posłuszeństwa Bogu jest Jego 
błogosławieństwo. Przekonali się o tym uczniowie 
Jezusa, gdy na Jego słowo – po bezowocnym, 
nocnym połowie ryb – zarzucili sieć po prawej 
stronie łodzi. Nigdy nie zapominajmy słów św. Piotra: 
„trzeba bardziej słuchać Boga niż ludzi” (Dz 5, 29).

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 02.05.2022
W miesiącu maju są wspominani w Kościele 
dawni i współcześni świadkowie Chrystusa 
Zmartwychwstałego: Maryja Królowa Polski, św. 
Stanisław, św. Andrzej Bobola, bł. Stefan kardynał 
Wyszyński, św. Jan Paweł II i inni. Jakim ja jestem 
świadkiem Chrystusa dziś?

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 03.05.2022
Z Jasnej Góry, od tronu Matki Bożej Królowej 
Polski, pozdrawiam serdecznie wszystkich Rodaków 
w kraju i za granicą. Maryi dziś śpiewamy: „Z dawna 
Polski Tyś Królową, Maryjo... Miej w opiece Naród 
cały, który żyje dla Twej chwały...”.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 04.05.2022
Święty Florian to patron strażaków, którzy walczą 
z żywiołami: ogniem, powietrzem i wodą. Równie 
niebezpieczne są żywioły wewnętrzne: namiętności 
i pożądania. Dlatego prosimy: Wszechmogący, 
wieczny Boże, przez wstawiennictwo św. Floriana, 
daj nam stłumić płomienie naszych namiętności.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 05.05.2022
W miesiącu maju odradza się nie tylko życie  
w przyrodzie, ale także życie duchowe w Kościele 
przez przyjmowanie sakramentów: Eucharystii  
i Pokuty (I Komunia Św.), bierzmowania i 
sakramentu święceń. Niech Królestwo Boże wzrasta 
w sercach ludzi i we wspólnocie Kościoła.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 06.05.2022
Apostoł Filip prosił Jezusa: „Panie, pokaż nam Ojca, 
a to nam wystarczy” (J 14, 8). Jezus odpowiedział: 
„Kto Mnie zobaczył, zobaczył także i Ojca” (J 14, 9). 
Wskutek naszej grzeszności nasze wyobrażenia o 
Bogu są zdeformowane. Zapamiętajmy: nasz Bóg 
ma „twarz” Jezusa.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 08.05.2022
„My ludem Pana i Jego owcami”. Jesteśmy 
prowadzeni przez ziemię przez Chrystusa dobrego 
pasterza. Słuchajmy Jego głosu i módlmy się za 
pasterzy, których On wybiera.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 07.05.2022
W Kościele apostolskim panowało przekonanie, 
że to Bóg prowadzi ewangelizację i posługuje 
się w niej wybranymi ludźmi. Święty Piotr i inni 
apostołowie czuli się narzędziem w ręku Boga. 
Niech podobne przekonanie towarzyszy naszej 
misji ewangelizacyjnej.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 09.05.2022
Święty Stanisław, biskup i męczennik, był dobrym 
pasterzem na wzór Chrystusa – to odważny  
i pokorny obrońca prawa Bożego w życiu 
moralnym i społeczno-politycznym. Prośmy go, by 
wypraszał dobrych pasterzy dla Kościoła i Ojczyzny.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 10.05.2022
W Dziejach Apostolskich czytamy: „W Antiochii też 
po raz pierwszy nazwano uczniów chrześcijanami” 
(Dz 11, 26). Dla nas to wielki zaszczyt należeć 
do grona uczniów Chrystusa z tak długą i wielką 
tradycją. Pamiętajmy jednak, że zaszczyt wiąże się  
z obowiązkiem.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 11.05.2022
Im uważniej, z im większą miłością wpatrujemy się 
w Jezusa Chrystusa, tym więcej wiemy, kim jest Bóg 
i kim my jesteśmy. Wynika to ze słów Chrystusa: „Ja 
przyszedłem na świat jako światło, aby każdy, kto we 
Mnie wierzy, nie pozostawał w ciemności” (J 12, 46).

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 12.05.2022
W naszym religijnym życiu ważne są 3 fakty 
pochodzące od Boga: powołanie, namaszczenie  
i posłanie. Bóg nas powołał do życia biologicznego 
i nadprzyrodzonego, namaścił nas w sakramencie 
chrztu i bierzmowania i posłał, abyśmy byli 
świadkami Chrystusa i przekazywali innym  
Jego pokój.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 13.05.2022
W 105. rocznicę pierwszego zjawienia się Matki 
Bożej w Fatimie serdecznie pozdrawiam z Jasnej 
Góry wszystkich czcicieli Matki Bożej. Niech Jej 
wezwanie do nawrócenia, pokuty i modlitwy 
różańcowej będzie przez nas na nowo przyjęte  
i wypełniane.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 14.05.2022
Sposób powołania św. Macieja do grona 
Apostołów na miejsce Judasza świadczy  
o tym, że Bóg jest pierwszym i najważniejszym 
dawcą powołania dla każdego człowieka. Nie 
ma powołania do kłamstwa, zła i grzechu; jest 
powołanie do życia w prawdzie i miłości.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 15.05.2022
Przed swoją męką Chrystus przekazał nam 
nowe przykazanie miłości: rozszerzył miłość na 
wszystkich ludzi, także na nieprzyjaciół i swoją 
miłość do nas uczynił miarą dla naszej miłości.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 16.05.2022
Z sanktuarium św. Andrzeja Boboli w Strachocinie 
serdecznie pozdrawiam wszystkich Rodaków, 
którym drogie są wartości ewangeliczne  
i patriotyczne. Wraz z pielgrzymami przybyłymi  
z różnych stron Polski wypraszamy pokój dla świata 
i Boże błogosławieństwo dla Kościoła i Ojczyzny. 
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 17.05.2022
We wtorek piątego tygodnia wielkanocnego 
Chrystus mówi do nas: „Pokój zostawiam wam, 
pokój mój daję wam. Nie tak, jak daje świat, Ja 
wam daję” (J 14, 27). Ten pokój Chrystusa dawany 
nam podczas Eucharystii nieśmy z naszych świątyń 
do naszych bliźnich.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 18.05.2022
W okresie wielkanocnym Chrystus wzywa nas na 
nowo, abyśmy trwali w Nim, a On w nas trwać 
będzie, abyśmy mogli przynosić obfity owoc  
i stawali się Jego uczniami.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 19.05.2022
Chrystus przypomina nam, że nasza życiowa radość 
wypływa z zachowywania Bożych przykazań  
i z naszego trwania w miłości do Niego. Mniej ważne 
jest doczesne bogactwo, nawet nasze zdrowie. 
Prawdziwa radość jest córką autentycznej miłości.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 20.05.2022
Modlitwa arcykapłańska Jezusa trwa. Nam się 
niekiedy wydaje, że to my wybraliśmy Chrystusa. 
On nas jednak poucza, że ten wybór nie jest naszą 
zasługą. To On wybrał nas, zanim my wybraliśmy 
Jego.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 21.05.2022
W maju w wielu katedrach biskupich odbywają się 
święcenia prezbiteratu. Dzień narodzin dla Kościoła 
nowych kapłanów, to czas wielkiej radości i nadziei. 
Tegorocznym neoprezbiterom życzymy radosnej 
służby w Winnicy Pańskiej.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 22.05.2022
Wszystkim Kapłanom, obchodzącym w tych 
majowych dniach rocznicę święceń, życzę nowego 
otwarcia się na działanie Ducha Świętego oraz 
dalszej, owocnej posługi w Winnicy Pańskiej.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 23.05.2022
Chrystus przypomina, że nasza ewangelizacja 
wspierana przez Ducha Świętego dokonuje się 
wśród prześladowań, ale nie jest bezowocna.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 24.05.2022
„Pożyteczne jest dla was moje odejście” (J 16, 7). 
Z pewnością Jezus miał na myśli dwa odejścia: na 
Golgocie i w czasie wniebowstąpienia. Obydwa są 
dla nas błogosławieństwem. Otrzymaliśmy przez 
nie dar Odkupienia i obecność Jezusa w mocy 
Ducha Świętego w nas.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 25.05.2022
Spotkanie Apostoła Pawła na Areopagu  
w Atenach z przedstawicielami ówczesnej nauki 
i kultury greckiej jest dla nas przypomnieniem, 
że Ewangelia Chrystusa jest dla wszystkich, że są 
dwie dopełniające się drogi do Pana Boga: droga 
rozumu i droga wiary.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 26.05.2022
W Dniu Matki serdecznie pozdrawiam wszystkie 
Mamy: żyjące na ziemi i będące w wieczności. 
Dziękujemy im za dar urodzenia, wychowania  
i darowaną nam miłość.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 27.05.2022
Dzieło zbawienia świata dokonało się przez 
cierpienie. W bólach i smutkach rodzi się też 
wielkość człowieka. Ostatecznie z bólu i z cierpienia 
wyrasta przyszła radość, jednakże pod warunkiem 
stałej łączności z Chrystusem.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 28.05.2022
Chrystus poleca nam modlitwę błagalną w Jego 
imię i zapewnia, że będzie ona wysłuchana. Wiemy 
jednak, że niektóre prośby nie są wysłuchane. 
Oznacza to, że nie są one zgodne z wolą Bożą.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 29.05.2022
Jezus wstąpił do nieba i wskazał nam 
ostateczny cel naszego życia. Tam wstawia się 
za nami i przygotowuje nam miejsce. W sposób 
sakramentalny działa w Kościele, abyśmy i my 
znaleźli się z Nim w niebie.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 30.05.2022
Chwiejemy się w wierze, gdy zbyt ufamy samym 
sobie. Trudne życiowe doświadczenia mogą być 
próbą dla naszej wiary. Ufajmy Duchowi  Świętemu 
i słowom Chrystusa: „Jam zwyciężył świat”  
(J 16, 33b).

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 31.05.2022
Gdzie pojawia się Maryja, tam doświadczamy 
obecności Boga i działania Ducha Świętego. 
Tak było w czasie nawiedzenia Elżbiety, tak jest 
i dzisiaj, gdy jesteśmy przy Maryi. Jakże byłoby 
dobrze, gdybyśmy i my naszą obecnością przynosili 
ludziom obecność Boga.





Cz
er

wi
ec



54

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 01.06.2022
W Dzień Dziecka serdecznie pozdrawiam wszystkie 
dzieci i przypominam, że Pan Jezus powiedział: 
„Dopuśćcie dzieci i nie przeszkadzajcie im przyjść 
do Mnie, do takich bowiem należy królestwo 
niebieskie” (Mt 19, 14). Życzę wszystkim dzieciom 
przyjaźni z Chrystusem i Jego Matką Maryją.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 02.06.2022
Chrystus modlił się podczas Ostatniej Wieczerzy 
o jedność wśród swoich wyznawców. Przez to 
podkreślił, że jedność jest darem, o który trzeba się 
modlić i jest zadaniem do wykonania.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 03.06.2022
Jezus trzykrotnie zapytał Piotra: „Czy miłujesz 
Mnie?”. Dziś to pytanie stawia wszystkim nam. 
Odpowiadajmy: „Jezu, wierzę w Ciebie; Jezu, ufam 
Tobie; Jezu, kocham Cię”!

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 04.06.2022
W pierwszą sobotę czerwca serdecznie pozdrawiam 
wraz z księżmi złotymi Jubilatami z Sanktuarium 
NMP Matki Dobrej Rady w Sulistrowiczkach, życząc 
przyjmowania wszystkich rad od Matki Bożej.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 05.06.2022
W uroczystość Zesłania Ducha Świętego modlimy 
się: „Przyjdź  Duchu Święty, napełnij serca Twych 
wiernych i ogień Twej miłości w nich zapal”. Żyjmy  
i działajmy w mocy Ducha Świętego!

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 06.06.2022
W święto Maryi Matki Kościoła dziękujemy 
Chrystusowi, że umierając na krzyżu, dał Kościołowi 
swoją Matkę. Podążajmy zatem za wezwaniem 
naszej pieśni: „Idźmy tulmy się jak dziatki, do serca 
Maryi Matki”.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 07.06.2022
Nasza wiara ma wymiar prywatny i publiczny. Kto 
wierzy w Jezusa i jest ochrzczony, stał się osobą 
publiczną i powinien publicznie świadczyć o Bogu  
i o dziele dokonanym przez Chrystusa. Wiara zatem 
winna być publicznie wyznawana i w ten sposób 
przekazywana.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 08.06.2022
Chrystus przypomina nam, że nie przyszedł znieść 
prawa moralnego Starego Testamentu, ale je 
wypełnić. Złożył nam obietnicę, że kto wypełnia to 
prawo i uczy wypełniać, ten będzie wielki  
w królestwie niebieskim.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 10.06.2022
Bóg nam często przypomina, że naturalnym 
miejscem poczęcia i narodzin dziecka jest rodzina, 
która jest także pierwszą szkołą wychowania. 
Wszelkie poprawianie Pana Boga przynosi fatalne 
skutki dla człowieka.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 11.06.2022
W akcie beatyfikacji dziesięciu sióstr elżbietanek, 
które poniosły męczeńską śmierć na terenie 
Dolnego Śląska w ostatnich miesiącach II wojny 
światowej, Kościół pokazuje światu przykład 
służby bliźnim oraz bohaterstwo wiary w obronie 
ewangelicznych wartości.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 12.06.2022
Bóg objawił się nam, pokazał swoje oblicze  
w swoim Wcielonym Synu, który objawił nam Boga 
jako Ojca, Syna i Ducha Świętego. Uwielbiajmy 
Najświętszą Trójcę w znaku krzyża i w modlitwie: 
„Chwała Ojcu i Synowi i Duchowi Świętemu”.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 09.06.2022
Jezus Chrystus Najwyższy i Wieczny Kapłan uczy 
nas składać samych siebie w ofierze Bogu Ojcu ku 
Jego chwale i ku naszemu duchowemu pożytkowi. 
Żyjmy zatem w postawie daru dla Boga i dla ludzi.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 13.06.2022
Wiemy, że agresja zwykle rodzi agresję, przemoc 
rodzi przemoc, nienawiść rodzi nienawiść. My, 
jako chrześcijanie, na agresję, przemoc i nienawiść 
odpowiadamy miłością.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 14.06.2022
Chrystus powiedział: „Miłujcie waszych 
nieprzyjaciół i módlcie się za tych, którzy was 
prześladują” (Mt 5, 44). Miłość nieprzyjaciół nie 
polega na udawaniu, że się nie jest skrzywdzonym. 
Złoczyńca jest też człowiekiem, dlatego należy 
pragnąć jego nawrócenia i o nie się modlić.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 15.06.2022
Nie przywiązujmy zbyt wielkiej wagi do ludzkich 
pochwał i do ludzkiej krytyki. Niech nam zależy na 
tym, żeby to, co czynimy, podobało się Bogu.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 16.06.2022
W uroczystość Bożego Ciała przyjmijmy słowa  
św. Tomasza z Akwinu: „W Kościele Eucharystia 
składana jest tak za żywych, jak i za umarłych, aby 
pomagała wszystkim, bo dla wszystkich została 
ustanowiona”.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 18.06.2022
W słowie Bożym znajdujemy często przestrogi  
i zachęty. W sobotę XI tygodnia Jezus przestrzega: 
„Nie możecie służyć Bogu i Mamonie!” – oraz 
zachęca: „Starajcie się naprzód o królestwo Boga  
i o Jego sprawiedliwość, a to wszystko będzie wam 
dodane”.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 19.06.2022
W XII Niedzielę zwykłą Chrystus mówi do nas: 
„Jeśli kto chce iść za Mną, niech się zaprze samego 
siebie, niech co dnia bierze krzyż swój i niech 
Mnie naśladuje” (Mk 8, 34). To dla nas trudna, ale 
znamienita perspektywa.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 20.06.2022
Chrystus przestrzega nas przed pochopnym 
sądzeniem bliźnich. Pełną prawdę o człowieku 
zna tylko Bóg. Miejmy jednakową miarę do osądu 
siebie i bliźnich.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 17.06.2022
Święty Brat Albert przypomina nam, że istotnym 
zadaniem chrześcijan jest świadczenie miłosierdzia. 
Jest to najkrótsza droga do nieba.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 21.06.2022
„Jakże ciasna jest brama i wąska droga, która 
prowadzi do życia” (Mt 7, 13) – mówi Chrystus.  
Z inspiracji tych słów św. Jan Paweł II mówił do nas, 
abyśmy nie chcieli takiej Polski, która by nas mało 
kosztowała.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 22.06.2022
„Poznacie ich po ich owocach” (Mt 7, 20) – mówi 
Chrystus. O tym, kim jestem, nie świadczą moje 
słowa, ale skutki mojej pracy. Dobre czyny to nie 
owoc ludzkich warg, ale szczerego i kochającego 
serca.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 23.06.2022
Uroczystość narodzenia św. Jana Chrzciciela 
zachęca nas, abyśmy starali się o cnoty, które 
zdobiły Poprzednika Pańskiego: o ducha modlitwy, 
pokuty, pokory i odwagi.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 24.06.2022
W uroczystość Najświętszego Serca Pana Jezusa 
przyjmijmy na nowo Jego zaproszenie: „Weźmijcie 
moje jarzmo na siebie i uczcie się ode Mnie, bo 
jestem cichy i pokorny sercem, a znajdziecie 
ukojenie dla dusz waszych” (Mt 11, 29).



Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 26.06.2022
W XIII Niedzielę Zwykłą Bóg odsłania się nam jako 
Bóg miłosierny i wymagający. Odbierajmy Jego 
wymagania jako znak Jego miłosierdzia.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 27.06.2022
Jezus powiedział: „Lisy mają nory a ptaki podniebne 
gniazda, lecz Syn Człowieczy nie ma miejsca, gdzie 
by głowę miał położyć” (Mt 8, 20). Zrób miejsce dla 
Jezusa w swoim sercu.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 28.06.2022
Płyniemy przez ziemię łodzią Kościoła. Nie 
zapominajmy, że jest z nami najważniejszy pasażer 
Jezus Chrystus. To On zapewnia nam bezpieczny 
rejs do końcowego portu.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 25.06.2022
W sercu Maryi Bóg przygotował godne mieszkanie 
dla Ducha Świętego. Wpatrując się w niepokalane 
serce naszej Matki, prośmy Boga, abyśmy i my 
oddali nasze serce na mieszkanie dla Ducha 
Świętego.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 29.06.2022
Jesteśmy wdzięczni Bogu, że w osobach 
współczesnych papieży, zwłaszcza w osobie św. Jana 
Pawła II, odwzorowują się charyzmaty Apostołów 
Piotra i Pawła. Wspieramy obecnego Piotra naszych 
czasów, papieża Franciszka, w sterowaniu łodzią 
dzisiejszego Kościoła.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 30.06.2022
Są choroby, które paraliżują naszego ducha i są 
choroby, które paraliżują nasze ciało. Tylko Jezus 
uzdrawia jedne i drugie, pod warunkiem, że Go  
o to z wiarą prosimy.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 01.07.2022
Jezus powołał do grona swoich najbliższych uczniów 
celnika Mateusza. Na jego osobie pokazało się, że 
ważniejsze są wartości duchowe niż materialne. 
Chrystus leczy nas z przyziemnych dążeń i darzy 
radością, która jest owocem prawdy i dobra.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 02.07.2022
W pierwszą sobotę miesiąca wynagradzamy Sercu 
Maryi grzechy przeciw Jej Niepokalanemu Poczęciu, 
Dziewictwu i Bożej Rodzicielce. Niech nas prowadzi 
przez czas urlopów i wakacji codzienna modlitwa 
różańcowa.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 03.07.2022
Z Sanktuarium Matki Bożej Jasnogórskiej 
z Amerykańskiej Częstochowy Doylestown 
pozdrawiam wszystkich Polaków w kraju i za 
zagranicą, życząc wszystkim Bożego pokoju i opieki 
Jasnogórskiej Matki i Królowej.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 04.07.2022
Często ludzie otwierają się na Boga, gdy 
doświadczają swojej niemocy. Tak było  
u zwierzchnika synagogi i u kobiety cierpiącej od 
dwunastu lat na krwotok. Bóg wkracza z mocą  
w nasze życie, gdy widzi naszą wiarę w Jego moc  
i miłość.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 05.07.2022
Chrystus znowu mówi do nas: „Proście Pana żniwa, 
żeby wyprawił robotników na swoje żniwo”.  
(Mt 9, 38). My raczej wolimy krytykować tych, 
którzy są na żniwie Pańskim, a Jezus każe nam 
prosić Pana żniwa o nowych żniwiarzy. Zatem 
częściej prośmy a mniej krytykujmy.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 06.07.2022
Duch Święty prowadzi Kościół nie drogą rewolucji, 
ale drogą ciągłości. Został zbudowany na wierze 
Apostołów. Nie szukajmy nowego Kościoła. 
Ten, który jest, naprawiajmy wiernością tradycji 
apostolskiej.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 07.07.2022
W nauczaniu Jezusa często powracała myśl, aby 
w ewangelizacji stosować ubogie środki. Ludzi dla 
Chrystusa zdobywamy pokorą, ubóstwem, miłością.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 08.07.2022
Bóg przez wspomnienie w liturgii świętych 
przekazuje nam wzory do naśladowania. Św. Jan  
z Dukli (1414-1484), to przykład pokory  
i cierpliwości. Prośmy o te przymioty, które 
uwierzytelniają i czynią owocną naszą 
ewangelizację.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 09.07.2022
Od czasów Średniowiecza pogarda i szyderstwo są 
ulubionym narzędziem walki z chrześcijaństwem. 
Osoby posługujące się tym narzędziem są mało 
wrażliwe na argumenty rozumowe, nie chodzi im  
o prawdę, tylko o zwycięstwo ideologiczne. Chrystus 
wzywa nas do odważnego wyznawania wiary.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 10.07.2022
Z uczestnikami XXXI pielgrzymki Rodziny Radia 
Maryja pozdrawiam serdecznie z Jasnej Góry 
wszystkich, którzy są czcicielami Maryi Królowej 
Polski. Życzę wszystkim szczególnej miłości do 
Matki naszego Narodu i Jej opieki w trudach 
codziennego życia.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 11.07.2022
Piotr powiedział do Jezusa: „Oto my opuściliśmy 
wszystko i poszliśmy za Tobą, cóż więc 
otrzymamy?” (Mt 1, 27). Jezus wskazał na stokrotną 
nagrodę i odziedziczenie życia wiecznego. Idąc 
za Jezusem, musimy nauczyć się tracić, by zyskać 
większe dobro.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 12.07.2022
Chrystus często wskazywał na ścisły związek między 
wiarą i nawróceniem. Nie wystarczy uwierzyć. 
Prawda wiary zobowiązuje nas do nawrócenia.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 13.07.2022
Chrystus dziękował Ojcu za objawienie prawdy 
prostym i pokornym. Przypomniał nam, że przyjęcie 
Ewangelii nie jest wynikiem intelektualnych 
dociekań, ale pokornego uznania zależności od 
Boga. Bądźmy przeto pokorni, abyśmy lepiej znali 
Pana Boga i pełniej Go kochali.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 14.07.2022
Jezus – nas utrudzonych i obciążonych – zaprasza 
do siebie, aby nas pokrzepić. każdego, kto 
przychodzi, obdarza słodkim jarzmem i lekkim 
brzemieniem, ucząc nas być cichymi i pokornymi 
sercem.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 15.07.2022
Pamiętajmy, że u kresu naszego życia ziemskiego 
nie będziemy rozliczani z majątku, jaki 
zgromadziliśmy, ale z czynów miłości.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 16.07.2022
W liturgiczne wspomnienie Najświętszej Maryi 
Panny z Góry Karmel przypominamy sobie, że są 
dwa zewnętrzne znaki naszej więzi z Matką Bożą: 
noszenie medalika i noszenie szkaplerza. Ceńmy 
sobie te szczególne znaki naszego przymierza  
z Maryją.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 18.07.2022
Są chrześcijanie, którzy szukają jakiegoś znaku od 
Boga, że On o nich pamięta, że ich kocha. Chrystus 
przypomina nam, że taki znak został już dany. Jest 
nim Jego śmierć i zmartwychwstanie. Trzeba ciągle 
nam pamiętać o tym znaku.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 19.07.2022
Przez wiarę w Jezusa wszyscy tworzymy jedną 
rodzinę, której Ojcem jest sam Bóg. Jedynym 
warunkiem należenia do niej jest pełnienie woli 
Bożej, wedle słów Jezusa: „Bo kto pełni wolę Ojca 
mojego, który jest w niebie, ten jest Mi bratem, 
siostrą i matką” ( Mt 12, 50).

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 20.07.2022
Słuchając słowa Bożego jesteśmy glebą, na 
którą padają słowa Bożej nauki. Od naszego 
zaangażowania zależy wzrost tego słowa w nas 
oraz plon, jaki ono wyda. Pielęgnujmy glebę 
naszego serca dla Bożego słowa.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 17.07.2022
Czy ważniejsza jest modlitwa czy działanie? Chrystus 
daje nam odpowiedź, że trwanie przy Bogu, 
słuchanie Jego słowa, rozmowa z Nim, zachowują 
pierwszeństwo wobec wszelkiego działania. Nasza 
aktywność życiowa powinna wyrastać z naszej więzi 
z Bogiem.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 21.07.2022
Chrystus mówi do nas: „szczęśliwe oczy wasze, 
że widzą, i uszy wasze, że słyszą” (Mt 13, 16). Czy 
zasługujemy na taką pochwałę? Dorastajmy do 
prawdy tych słów.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 22.07.2022
Maria Magdalena została nazwana Apostołką 
Apostołów, gdyż pierwsza widziała Chrystusa 
Zmartwychwstałego i była pierwszą zwiastunką 
cudu zmartwychwstania Jezusa dla Apostołów i dla 
wszystkich nas. Patrzmy, jak Bóg potrafi przemienić 
człowieka i uczynić go swoim świadkiem.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 23.07.2022
Święta Brygida ze Szwecji, najpierw matka 
ośmiorga dzieci, potem zakonnica, mistyczka, 
doradczyni papieży i władców świeckich, a dzisiaj 
patronka Europy, wzywa mieszkańców dzisiejszej 
Europy, aby byli wszczepieni w Chrystusa, gdyż kto 
trwa w Nim, ten przynosi obfity owoc.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 24.07.2022
Chrystus przekazał nam wzór prawdziwej modlitwy 
– modlitwę „Ojcze nasz” i zachęca nas do modlitwy 
ufnej i wytrwałej. Wytrwała modlitwa rozwija w nas 
postawę zaufania i oddania się w ręce Tego, który 
zawieść nie może.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 27.07.2022
Jakiego skarbu w życiu poszukujesz? Chrystus 
zachęca, aby tym najcenniejszym skarbem było 
królestwo Boże w Twoim sercu i w Kościele. W tym 
skarbie jest prawda i miłość. Pomyśl więc czego czy 
też kogo naprawdę szukasz?

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 28.07.2022
W przypowieści o sieci Pan Jezus wskazuje na nasz 
końcowy los. Po ziemskim życiu nastąpi „sortowanie 
ryb”, czyli oddzielenie ludzi dobrych od złych na 
Sądzie Ostatecznym. Róbmy wszystko, abyśmy 
znaleźli się wśród sprawiedliwych.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 25.07.2022
W święto św. Jakuba Apostoła Chrystus przypomina 
nam, jak zdobywa się wielkość i pierwszeństwo na 
naszej ziemi. Zdobywa się je przez służbę drugim. 
Idźmy tą drogą do wielkości!

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 26.07.2022
W liturgiczne wspomnienie św. Joachima i św. 
Anny, z Sanktuarium Matki Bożej Leżajskiej, 
serdecznie pozdrawiam wszystkie Solenizantki i 
Solenizantów oraz babcie i dziadków. Wypraszam 
dla wszystkich obfitość Bożych Łask na dalsze dni i 
lata życia.



71

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 29.07.2022
Rodzeństwo w Betanii: Marta, Maria i Łazarz to 
serdeczni przyjaciele Jezusa. Uwydatniają oni 
oblicza miłości i przyjaźni: służbę drugim, modlitwę 
i radość życia. Naśladujmy!

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 30.07.2022
Święty Jan Chrzciciel był dla wielu wyrzutem 
sumienia, grzech nazywał po imieniu i wzywał 
do nawrócenia. Tak też postąpił w stosunku do 
Heroda, który przekroczył nakaz Bożego prawa. Jan 
poniósł za to śmierć. Pokazał jak wielką cenę ma 
prawda.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 31.07.2022
Niech wartości doczesne nie będą ostatecznym 
celem naszego życia. Starajmy się przede 
wszystkim o to, żebyśmy byli bogaci przed Bogiem; 
gromadźmy sobie skarby w niebie.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 01.08.2022
Trwa czas pieszych pielgrzymek na Jasną Górę. 
Serdecznie pozdrawiam z trasy XIX Pieszej 
Pielgrzymki Diecezji Świdnickiej na Jasną Górę. 
Wraz z ludźmi Kościoła wołamy do Maryi: „Miej  
w opiece naród cały, który żyje dla Twej chwały, 
niech rozwija się wspaniały, Maryjo!”.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 02.08.2022
Ewangelista Mateusz odnotował: „a wszyscy, którzy 
się Go dotknęli, zostali uzdrowieni” (Mt 14, 36b). 
Chrystus z tą samą mocą i z tą samą miłością działa 
dziś w Kościele. Przychodźmy z wiarą do Niego  
i mówmy za Piotrem: „Panie, ratuj mnie!”  
(Mt 14, 30b).

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 03.08.2022
Gdy nam się niekiedy wydaje, że Bóg nie wysłuchuje 
naszych modlitw, przypomnijmy sobie kobietę 
kananejską, która dzięki wierze, pokorze  
i wytrwałości otrzymała od Jezusa to, o co prosiła.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 04.08.2022
Z katechezy św. Jana Marii Vianneya: 
„Błogosławioną powinnością i zadaniem człowieka 
jest modlitwa i miłość. Módlcie się i miłujcie: 
oto, czym jest szczęście człowieka na ziemi”. 
Posłuchajmy tego świętego kapłana!
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 05.08.2022
Jezus stawia nam wielkie wymagania, ale nikogo 
do niczego nie zmusza, tylko zachęca i zaprasza. 
Niekiedy trudno jest racjonalnie pojąć Jego 
żądania, ale można doświadczyć na sobie prawdy 
tego, czego uczy.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 06.08.2022
Ilekroć jesteśmy w sakramentalnej obecności 
Chrystusa, powtarzajmy za św. Piotrem: „Panie, 
dobrze, że tu jesteśmy” (Łk 9, 33a) i przyjmujmy 
świadectwo Boga Ojca: „To jest Syn mój, Wybrany, 
Jego słuchajcie” (Łk 9, 35).

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 07.08.2022
Chrystus ostrzega nas: „Wy też bądźcie gotowi, 
gdyż o godzinie, której się nie domyślacie, Syn 
Człowieczy przyjdzie” (Łk 12, 40). Pamiętajmy o 
tych słowach i bądźmy gotowi na godzinę przyjścia 
naszego Zbawcy.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 08.08.2022
Jesteśmy poruszeni tragicznym wypadkiem 
autokaru w Chorwacji, wiozącym naszych 
pielgrzymów do Medjugorie. Trwamy przy Bogu na 
modlitwie za tych, którzy zginęli. Prosimy  
o powrót do zdrowia zranionych i o pocieszenie 
poszkodowanych rodzin.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 09.08.2022
W święto św. Teresy Benedykty od Krzyża, 
Edyty Stein pozdrawiam wszystkich, dla których 
poszukiwanie prawdy jest szczególnym życiowym 
zadaniem. Edyta napisała: „moja tęsknota do 
prawdy była moją jedyną modlitwą”. Tę Prawdę 
znalazła u stóp Krzyża Chrystusa.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 10.08.2022
Ze szczytu Śnieżki, z kaplicy św. Wawrzyńca, 
serdecznie pozdrawiam miłośników gór, życząc 
wszystkim ukochania wartości, którym służył św. 
Wawrzyniec, przede wszystkim, by służyć ubogim, 
którzy są skarbem Kościoła.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 11.08.2022
W dniu św. Klary serdecznie pozdrawiam wszystkie 
siostry klaryski, szczególnie posługujące  
w diecezji świdnickiej: w Kłodzku i w Ząbkowicach 
Śl. Dziękujemy za dar modlitwy przed Chrystusem 
Eucharystycznym. Winszujemy obfitości Bożych 
łask w służbie Bogu, Kościołowi i Zgromadzeniu.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 12.08.2022
Małżeństwo w nauce Chrystusa jest monogamiczne 
i dozgonne, jest nierozerwalnym związkiem jednego 
mężczyzny z jedną niewiastą. Fundamentem miłości 
małżeńskiej jest miłość małżonków do Pana Boga.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 13.08.2022
Chrystus w swojej działalności zauważa dzieci i wzywa 
je do siebie. Tym samym przypomina rodzicom, jak 
ważne jest przyprowadzanie dzieci do Niego po 
błogosławieństwo.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 14.08.2022
Chrystus przynosi na świat ogień prawdy i ogień 
miłości. Jest nim Duch Święty, który wypala na 
ziemi kłamstwo i nienawiść. Ogień Ducha Świętego 
oświeca nas Bożą prawdą i rozgrzewa Bożą miłością. 
Dajmy się ogarnąć temu Ogniowi. 

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 15.08.2022
Maryja Wniebowzięta jest dla nas znakiem nadziei 
na nasze przyszłe uwielbienie w niebie. Naśladujmy 
Ją w pokornym i wiernym wypełnianiu woli Bożej. 
Jest to najkrótsza droga do nieba.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 16.08.2022
Bogaty człowiek zwykle upatruje szczęście w tym, 
co posiada. To bogactwo zaczyna go osaczać 
i zaślepiać, wzbudzając pragnienie ciągłego 
niedosytu, by coraz więcej mieć. Brońmy się, by 
bogactwo materialne nie stało się dla nas bogiem.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 18.08.2022
Gdy uczestniczymy we Mszy świętej, pytajmy się 
w jakiej jesteśmy szacie? Czy zmieniliśmy nasze 
myślenie i życie ze światowego na ewangeliczne? 
Ucztowanie z Bogiem jest przywilejem, ale także 
nakłada na nas zobowiązania.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 19.08.2022
Czy można budować świat bez Boga? Można, ale 
nie warto, gdyż taki świat wcześniej czy później 
obróci się przeciwko człowiekowi.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 20.08.2022
Chrystus przestrzega nas przed hipokryzją. 
Uprzywilejowana kasta faryzeuszy, z którą walczył 
Chrystus, odradza się ciągle w różnej postaci, 
także w nas. Pamiętajmy zatem, że wielkość 
w chrześcijaństwie nie mierzy się tytułami, 
stanowiskami, ale służbą i jakością tej służby.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 17.08.2022
Święty Jacek Odrowąż (+1257), to pierwszy polski 
dominikanin. W ikonografii jest przedstawiany 
z monstrancją i figurką Matki Bożej w ręku. 
Przypomina nam, że nasza pobożność winna mieć 
charakter eucharystyczny i maryjny.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 21.08.2022
Chrystus przestrzega nas przed zewnętrzną 
pobożnością, w której jest brak wewnętrznej więzi z 
Nim. Niektórym z nas może mówi: „Nie wiem, skąd 
jesteście”. Obudźmy się! Do szczęśliwej wieczności 
są ciasne drzwi, które będą otwarte dla niosących 
krzyż z Chrystusem.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 22.08.2022
Wywyższenie Maryi w niebie łączymy ze słowami: 
„Wielki znak ukazał się na niebie: Niewiasta 
obleczona w słońce i księżyc pod Jej stopami,  
a na Jej głowie wieniec z gwiazd dwunastu” (Ap 
12, 1). Dlatego śpiewamy: „Stoi Królowa po Twojej 
prawicy”. Królowo nasza módl się za nami!

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 23.08.2022
Obłuda i hipokryzja, obnoszenie się zewnętrzną 
pobożnością, to postawy, które nie podobają się 
Bogu. Dbajmy o prawość w naszym myśleniu, 
mówieniu i działaniu.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 24.08.2022
Jezus powiedział do Natanaela (Bartłomieja): „Oto 
prawdziwy Izraelita, w którym nie ma podstępu”  
(J 1, 47). Oby i nas coś podobnego spotkało. Ceńmy 
sobie prawość, prawdomówność, przejrzystość, 
pokorę i miłość w klimacie prawdy, dobra i piękna.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 26.08.2022
Od tronu Matki Bożej Jasnogórskiej pozdrawiam 
serdecznie wszystkich Rodaków w kraju i za 
granicą, wypraszając wszystkim obfitość Bożych 
łask i opiekę naszej Matki i Królowej.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 27.08.2022
Liturgiczne wspomnienie św. Moniki, matki św. 
Augustyna, jest okazją do pozdrowienia wszystkich 
matek i do przypomnienia, jak ważna jest wytrwała 
modlitwa za ich własne dzieci, by w Chrystusie 
znajdowały szczęście i pokój serca.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 28.08.2022
Trzeba nam pamiętać, że fundamentem świętości 
jest pokora. Drogą pokory przeszedł przez 
ziemskie życie Chrystus i Jego Matka. Nam zostawił 
wskazanie: „Uczcie się ode Mnie, bo jestem cichy  
i pokorny sercem” (Mt 11, 29).

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 25.08.2022
„Czuwajcie więc, bo nie wiecie, w którym dniu Pan 
wasz przyjdzie” (Mt 24, 43) – mówi Chrystus. Nie 
możemy poddawać się prądowi świata, w którym 
ludzie postępują tak, jakby nie było wieczności  
i odpowiedzialności przed Bogiem. Od czuwania  
i ciągłej gotowości nie może być urlopu.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 29.08.2022
„Wam dane jest dla Chrystusa, nie tylko wierzyć 
w Niego, ale i dla Niego cierpieć” ( Flp 1, 29). Te 
słowa Apostoła wypełniły się w życiu i śmierci 
Jana Chrzciciela. Wierność prawdzie i miłości 
trzeba okupić cierpieniem, a niekiedy i śmiercią. 
Pamiętajmy o tym jako chrześcijanie.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 30.08.2022
Duch Święty mieszkający w nas, otwiera nasze 
wnętrze na świat niebieski, skąd czerpiemy światło 
i moc dla naszego ducha. Brońmy siebie i innych 
przed napastliwością ducha złego.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 31.08.2022
Posyłani z Eucharystii w pokoju Chrystusa, winniśmy 
w naszej ewangelizacji – na wzór naszego Pana – 
troszczyć się o całego człowieka, nie tylko o duszę, 
ale i o jego ciało, zdrowie i życie. Wtedy nasza 
ewangelizacja może być bardziej wiarygodna  
i owocna.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 01.09.2022
Po bezowocnym połowie ryb, Jezus powiedział 
do Piotra: „Wypłyń na głębię i zarzućcie sieci na 
połów” (Łk 5, 4). Szymon Piotr, wbrew swemu 
przekonaniu, wykonał polecenie Mistrza. Dla nas 
wniosek: zawsze warto słuchać Pana Boga.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 02.09.2022
Sercu Jezusa, zranionemu naszymi grzechami, 
polecamy wszystkie nasze sprawy osobiste, 
rodzinne, społeczne i narodowe, prosząc, abyśmy 
naszą miłością potrafili odpowiedzieć na Jego 
nieskończoną miłość.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 03.09.2022
W pierwszą sobotę września wpatrujemy 
się w Niepokalane Serce Maryi, które jest 
najdoskonalszym odwzorowaniem Serca 
Jezusa. Dziękując Maryi za Jej miłość do nas, 
wynagradzamy Jej za bluźnierstwa wyrządzone Jej 
przez wrogów Chrystusa.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 04.09.2022
Chrystus pragnie być na pierwszym miejscu w 
naszej miłości; żąda niesienia krzyża; wzywa do 
nieprzywiązywania się do bogactw tego świata. 
Wzywajmy pomocy Ducha Świętego, aby trwać  
w takiej miłości.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 05.09.2022
Chrystus zawsze bronił pierwszeństwa prawa 
miłości przed literą Prawa. Prawdziwa miłość nie 
powinna być ograniczana żadnym prawem. Nikt nie 
ma prawa zabronić ludziom czynić dobrze.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 06.09.2022
Omodlony przez Jezusa wybór dwunastu 
Apostołów jest dla nas pouczeniem, abyśmy przed 
podjęciem każdej decyzji najpierw w szczerej 
modlitwie rozmawiali z Bogiem. Mamy wówczas 
przekonanie, że nasz wybór jest niesiony łaską Bożą.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 07.09.2022
Ewangelista Łukasz nazywa „błogosławionymi”, 
czyli szczęśliwymi, tych, którzy są wierni nauce 
Chrystusa, natomiast słowa „biada wam” kieruje do 
bogatych, sytych, śmiejących się i chwalonych. Do 
których ludzi należymy dzisiaj i do których chcemy 
należeć w wieczności?

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 08.09.2022
W święto Narodzenia NMP wielbimy Pana Boga za 
dar narodzin Maryi, Jutrzenki zwiastującej przyjście 
na świat w ludzkiej naturze Syna Bożego. Cieszmy 
się narodzinami Matki Chrystusa i Matki Kościoła. 
Niech Ona wstawia się za nami.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 09.09.2022
Zranienie grzechem pierworodnym sprawia, że 
tak łatwo dostrzegamy małe błędy u innych, a nie 
widzimy dużych własnych błędów. Zwiększanie 
wymagań od siebie daje mam atut do stawiania 
wymagań drugim. Reformę drugich należy 
zaczynać od siebie.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 10.09.2022
Chrystus w swoim nauczaniu ciągle wskazywał na 
prymat czynu przed słowem. Odchodząc z tego świata 
zostawimy tu na ziemi wszystko: bogactwa, tytuły, 
godności, dyplomy, ordery, piękne słowa. Tylko czyny 
pójdą za nami (Ap 14, 13).

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 11.09.2022
Nasze miejsce jest przy Bogu – tu na ziemi  
i w wieczności. Mimo naszych ziemskich odejść  
i zapomnień Bóg nie przestaje nas kochać. Odrzuca 
nasz grzech, ale nie nas. Wracajmy do Niego  
z każdego oddalenia.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 12.09.2022
Rzymski setnik pokazał przed Jezusem klasę 
prawego człowieka, z głęboką wiarą i pokorą, co 
stało się atutem do uzdrowienia jego chorego sługi. 
Zachowujmy i my delikatność przed Bogiem  
w postawie wiary i pokory.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 13.09.2022
Procesja pogrzebowa z miasta Nain nie dotarła 
do cmentarza, gdyż na drodze zjawił się Jezus 
ze słowami do matki: „Nie płacz!” i do zmarłego: 
„Młodzieńcze, tobie mówię wstań!” (Łk 7, 14). 
Póki co, zaprośmy Jezusa na nasz pogrzeb, by 
szczęśliwa była nasza podróż, z której nie ma 
powrotu.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 14.09.2022
Każdy, kto z wiarą spojrzy na krzyż, kto uwierzy 
Jezusowi i pójdzie za Nim, będzie miał życie 
wieczne. Warto dokonać tego wyboru jak 
najwcześniej.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 15.09.2022
15 września duchowo jesteśmy na Golgocie z Maryją 
pod krzyżem Jezusa i rozważamy słowa: „Bolejąca 
Matka stała u stóp krzyża, we łzach cała, kiedy 
na nim zawisł Syn. A w Jej pełnej jęku duszy, od 
męczarni i katuszy, tkwił miecz ostry naszych win”.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 16.09.2022
W misji ewangelizacyjnej Jezusa, oprócz 
Apostołów, uczestniczyły niewiasty. Podobnie 
jest w posłannictwie Kościoła, niewiasty swoim 
charyzmatem wzmacniają dzieło ewangelizacji 
szczególnie w sektorze nauczania, wychowania  
i działalności charytatywnej.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 17.09.2022
Dzień 17 września to rocznica śmierci św. Zygmunta 
Szczęsnego, dobrego pasterza, wygnańca; to także 
rocznica napaści Sowietów na zaatakowaną wcześniej 
przez Niemców, Polskę. Zawierzamy Opatrzności Bożej 
Kościół, Naród i Ojczyznę, modląc się: „Ojczyznę wolną 
pobłogosław, Panie!”

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 18.09.2022
W 25. Niedzielę Zwykłą Chrystus nam przypomina, 
że jesteśmy tu na ziemi tylko czasowymi 
zarządcami. Z tego zarządu trzeba będzie zdać 
raport przed Bogiem. Żyjmy tak, „aby gdy 
wszystko się skończy przyjęto nas do niebieskich 
przybytków” (Łk 16, 9).

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 19.09.2022
Warto przypomnieć duchowieństwu i wiernym 
świeckim, że w roku 2022 jest 115. rocznica urodzin, 90. 
rocznica święceń i 80. rocznica śmierci  bł. ks. Gerharda 
Hirschfeldera, duszpasterza posługującego w Kotlinie 
Ķłodzkiej. Naśladujmy go w odważnym wyznawaniu  
wiary!

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 20.09.2022
Jezus Chrystus ma swoją duchową rodzinę, do której 
chce należeć każdy chrześcijanin. Nasz Zbawiciel podaje 
nam warunek tej przynależności. Oto on: „Moją matką  
i moimi braćmi są ci, którzy słuchają słowa Bożego  
i wypełniają je” (Łk 8, 21).
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 21.09.2022
Jezus, powołując celnika Lewiego do grona 
Apostołów, przeobraził go z człowieka żyjącego 
dobrami doczesnymi w apostoła, świadka 
zmartwychwstałego Chrystusa. Dziękujmy Bogu za 
dar powołania do wspólnoty Kościoła, w której się 
przemieniamy z grzeszników w przyjaciół Pana Boga.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 22.09.2022
Kiedy człowiek świadomie czy przez zaniedbanie 
usuwa Boga z przestrzeni swojego życia, staje się 
sierotą. Bóg wtedy daje o sobie znać na różne 
sposoby i pragnie, by człowiek Go odszukał  
i pozostał z Nim w przyjaźni.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 24.09.2022
Początek jesieni budzi refleksję o przemijaniu. 
„Młodość jak zorza poranna szybko przemija” (Koh 
11, 10) – mówi Kohelet. Jezus zaś u szczytu sławy 
zapowiada swoje cierpienie i śmierć. Pamiętajmy, 
że nasze zbawienie jest związane z cierpieniem.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 23.09.2022
Święty Ojciec Pio w jednym ze swoich listów napisał: 
„Każda dusza przeznaczona do wiecznej chwały może 
nazwać siebie [...] kamieniem przygotowywanym 
do wzniesienia wiecznej budowli”. Ten kamień 
jest wygładzany przez cierpienie. Jest to droga za 
Jezusem z krzyżem do chwały nieba.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 26.09.2022
Wielu ludzi, zwłaszcza młodych, marzy o wielkości 
i o szczęściu. Widzą to zazwyczaj w panowaniu nad 
innymi. Tak myśleli nawet uczniowie Jezusa, a On 
nam wskazał drogę do wielkości i do szczęścia  
w służeniu drugim.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 27.09.2022
Bóg widzi i zna nasze grzeszne myśli, słowa i czyny, 
ale nie karze nas natychmiast i cierpliwie czeka 
na nasze nawrócenie. Naśladujmy Pana Boga 
w cierpliwości wobec zła, którego na co dzień 
doświadczamy.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 28.09.2022
Chrystus często nam przypomina, że pójście za Nim 
jest zobowiązujące. Nie powinno być połowiczne, 
ale całkowite – w bezgranicznym zaufaniu do 
Boga, także w czasie bolesnych doświadczeń, ze 
świadomością, że „wszystko mogę w Tym, który 
mnie umacnia” ( Flp 4, 13).

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 25.09.2022
Przypowieść Jezusa o bogaczu i Łazarzu zestawia 
nam życie ziemskie i życie wieczne. Może być tak, 
że z biedy ziemskiej przechodzi się do fortuny 
niebieskiej, a z bogactwa ziemskiego do cierpienia 
wiecznego. Póki czas, pamiętajmy o tym! 
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 29.09.2022
Pomyślmy, jakie miejsce w naszej pobożności mają 
aniołowie, nasi niebiescy przyjaciele. To z nimi 
łączymy się w wielbieniu Boga, zwłaszcza podczas 
liturgii, gdy śpiewamy lub mówimy: „Święty, Święty, 
Święty, Pan Bóg Zastępów…” Pozostańmy z nimi 
złączeni w oddawaniu czci Bogu.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 30.09.2022
Chrystus mówi dzisiaj: „kto was słucha, Mnie słucha, 
a kto wami gardzi, Mną gardzi; lecz kto Mną gardzi, 
gardzi Tym, który Mnie posłał” (Łk 10, 16). Słuchanie 
słowa Bożego jest najlepszą lekcją cnoty pokory  
i dojrzewania w świętości.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 01.10.2022
Miesiąc październik przypomina nam, jak ważna 
jest dla Kościoła i dla świata modlitwa różańcowa. 
Niech będzie dla nas obroną przed złem i pomocą 
w budowaniu lepszego świata, oddanego Bogu  
i ludziom.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 02.10.2022
Wiara, to dar Boży i zadanie dla nas. Jeżeli dar, to 
trzeba zań dziękować i o niego prosić. Jeśli zaś 
zadanie, to trzeba pogłębiać zaufanie  
i posłuszeństwo wobec Boga oraz pokornie  
służyć bliźnim.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 03.10.2022
Wiemy z doświadczenia, jak daleka jest droga 
od „wiedzieć” do  „czynić”. Dziękujmy Bogu za 
wszystkich samarytan, którzy podali nam pomocną 
dłoń w naszym cierpieniu.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 04.10.2022
Święty Franciszek z Asyżu to jakby karty Ewangelii 
przeniesione wiatrem dziejowym do XIII wieku. 
Niech nas ujmują jego ubóstwo, pokora, 
posłuszeństwo, czystość, miłość i radość.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 05.10.2022
W liturgiczne wspomnienie św. Faustyny 
przypomnijmy słowa z jej Dzienniczka: „Miłosierdzie 
jest największym przymiotem Boga, wszystko, co mnie 
otacza, o tym mi mówi […]. O Panie, patrz na nas  
i postępuj z nami według litości Twych niepoliczonych, 
według wielkiego miłosierdzia Twego”.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 06.10.2022
Chrystus zachęca nas do wytrwałej i pełnej ufności 
modlitwy. Czasem ludzie pytają, dlaczego nie są 
wysłuchani? Może dlatego, że to, o co proszą, 
niekoniecznie służy ich dobru. Zaufajmy Bogu, który 
nigdy nie przestaje nas kochać.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 07.10.2022
W święto Najświętszej Maryi Panny Różańcowej 
zauważmy, że modlitwa „Zdrowaś Maryjo” jest po 
Modlitwie Pańskiej najpiękniejszą ze wszystkich 
modlitw i stanowi najdoskonalszy komplement, jaki 
możemy powiedzieć Maryi i zjednywać sobie Jej 
Serce.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 08.10.2022
Maryja jest błogosławiona z racji macierzyństwa 
Bożego, a także z racji słuchania i wypełniania słowa 
Bożego, natomiast miliony kobiet i mężczyzn mogą 
być błogosławieni, jeśli – na wzór Maryi – „słuchają 
słowa Bożego i zachowują je” (Łk 11, 28b).
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 10.10.2022
Nie tylko w czasie ziemskiego życia Jezusa ludzie 
oczekiwali na cudowne wydarzenia, ale i dzisiaj są 
chrześcijanie spragnieni religijnych sensacji. Kościół 
zaś przypomina, że cuda są znakiem działania Boga  
i są wezwaniem do nawrócenia i do wiary.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 11.10.2022
Dobrze jest co pewien czas zaglądać do własnego 
serca, by zauważyć, że to, co mówimy i jak chcemy 
się zaprezentować przed innymi, nie zawsze zgadza 
się z tym, jacy jesteśmy. Sprawdzianem naszej 
pobożności jest miłość do Boga i bliźnich.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 12.10.2022
Co najbardziej odpycha ludzi od religii? Badania 
wykazują, że „częsta obłuda i powierzchowna 
religijność wierzących”. Takim ludziom Jezus 
powiedział: „Biada wam...” W oczach Chrystusa 
wielki jest ten, kto jest najmniejszy i kto 
najmniejszym służy.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 09.10.2022
Uzdrowienie cielesne czy duchowe zaczyna się od 
posłuszeństwa słowu Bożemu. Trędowaci wykonali 
polecenie Jezusa i zostali uzdrowieni. Tylko 
jeden z nich wrócił do Jezusa, by podziękować. 
Czy naprawdę słuchamy Pana Boga i czy Mu 
dziękujemy?
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 13.10.2022
Chrystus podkreśla, że prawda nigdy nie umiera; 
pozbawieni życia prorocy, a potem święci 
męczennicy Kościoła, stali się jeszcze bardziej znani, 
a ich słowa wywierały jeszcze większy wpływ na ludzi, 
ponieważ umierali za to, co głosili i w co wierzyli.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 14.10.2022
W Dniu Edukacji Narodowej serdecznie pozdrawiam 
wszystkich Nauczycieli i Wychowawców. Dziękujemy 
za trud przekazywania wiedzy i wychowywania 
młodego pokolenia na gruncie wartości narodowych 
i religijnych. Winszujemy Bożego Błogosławieństwa 
w dalszym pełnieniu tej zaszczytnej misji.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 15.10.2022
Ważnym elementem naszej pobożności i ewangelizacji 
jest przyznawanie się do Chrystusa przed ludźmi. 
Zbawiciel nas zapewnia, że On też przyzna się do nas 
wobec aniołów Bożych.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 16.10.2022
„Blask Prawdy”, to hasło XXII Dnia Papieskiego. 
Łączymy to hasło z osobą św. Jana Pawła II, który 
prawdę uważał za podstawową wartość  
w dziedzinie myślenia, mówienia i postępowania. 
Prawda zawiera w sobie zobowiązanie do czynienia 
jej w miłości. 
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 19.10.2022
Kolejna rocznica uprowadzenia i bestialskiego 
zamordowania ks. Jerzego Popiełuszki jest dla nas 
przypomnieniem, abyśmy trwali wiernie przy Panu 
Bogu i Jego przykazaniach, abyśmy zło zwyciężali 
dobrem.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 20.10.2022
Święty Jan Kanty, wychowanek i profesor Akademii 
Krakowskiej, łączył w sobie ewangeliczne 
przymioty: wiedzę, pokorę i miłosierną miłość. 
Życzmy dzisiejszym nauczycielom akademickim, 
a w szczególności profesorom uczelni katolickich, 
uprawiania nauki w stylu św. Jana z Kęt. 

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 18.10.2022
W dniu święta św. Łukasza pozdrawiam wszystkich 
pracowników służby zdrowia. W imieniu pacjentów 
dziękuję za czuwanie nad naszym zdrowiem. Życzę 
Bożego błogosławieństwa w posłudze chorym,  
w życiu osobistym i rodzinnym.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 17.10.2022
Chrystus przestrzega nas przed chciwością: 
„Strzeżcie się wszelkiej chciwości”. Życie nasze nie 
zależy od tego, co i ile posiadamy, ale od naszego 
zaangażowania w zdobywanie wartości duchowych. 
Stawajmy się bogatymi przed Bogiem.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 21.10.2022
Bóg przemawia do nas przez słowa i czyny. Słowa 
są zawarte w Piśmie Świętym. Trzeba je nieustannie 
kontemplować, zaś bieżące wydarzenia trzeba 
odczytywać w świetle Ewangelii. Odczytywanie 
„znaków czasu” w świetle wiary i słowa Bożego jest 
naszym ustawicznym zadaniem.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 22.10.2022
„Nie lękajcie się! Otwórzcie, otwórzcie na oścież 
drzwi Chrystusowi”. To wołanie Jana Pawła II  
z inauguracji pontyfikatu, z dnia 22 października 
1978 r., jest ciągle aktualne i czeka na naszą 
odpowiedź.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 23.10.2022
Przypowieść o modlącym się faryzeuszu i celniku 
jest dla nas wezwaniem, abyśmy zastanowili się 
do kogo jesteśmy bardziej podobni. Jesteśmy 
jak celnik, gdy ze szczerością serca uznajemy 
swoje grzechy; jesteśmy faryzeuszami, gdy mamy 
przekonanie o własnej sprawiedliwości.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 24.10.2022
Nie mierzmy sensu życia ziemskim sukcesem, 
intensywnością doznawanych wrażeń. Jezus 
uzdrawiając pochyloną kobietę, umożliwił jej 
patrzenie w niebo. Pozwólmy Chrystusowi 
prostować nas ku niebu.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 27.10.2022
Zdarza się, że doświadczamy, jak w naszym 
otoczeniu działa szatan, posługując się kłamstwem 
i ukrytą nienawiścią. Przeciw kreciej robocie szatana 
posługującego się swoimi ekspozyturami w złych 
ludziach, trzeba nam walczyć mocą Chrystusa  
i w Jego zbroi, jaką jest prawda i miłość.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 28.10.2022
„A każdy z tłumu starał się Go dotknąć, bo moc 
wychodziła z Niego i uzdrawiała wszystkich” 
(Łk 6, 19) – tak było ongiś, podczas publicznej 
działalności Jezusa. Tak jest i dzisiaj wśród tych, 
którzy z wiarą i miłością przychodzą do Chrystusa 
działającego w mocy Ducha Świętego w Kościele.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 25.10.2022
Królestwo Boże rozszerza się na ziemi w dwóch 
przestrzeniach: w ludzkim sercu i we wspólnocie 
Kościoła. Wzrost wewnętrzny królestwa Bożego, to 
pogłębianie naszej osobistej więzi z Bogiem, zaś 
wzrost zewnętrzny wyraża się w naszej działalności 
apostolskiej.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 26.10.2022
Nasza znajomość Jezusa nie jest gwarancją 
naszego zbawienia, ani też nasze pochodzenie czy 
wykonywany zawód. Jedyną przepustką wejścia 
przez wąską bramę do szczęśliwej wieczności będą 
owoce z wypełnionego przykazania miłości.



101

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 29.10.2022
Istotną treścią orędzia ewangelicznego jest 
wzywanie do pokory. Chrystus nas przestrzega: 
„Każdy bowiem, kto się wywyższa, będzie poniżony, 
a kto się uniża, będzie wywyższony” (Łk 14, 11). 
Zdobywajmy więc wielkość i pierwszeństwo przez 
uniżenie i pokorę.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 30.10.2022
Spotkanie celnika Zacheusza z Jezusem przemieniło 
go w nowego człowieka, otwierając go na ubogich 
i skrzywdzonych. Nasze spotkania z Chrystusem, 
zwłaszcza podczas sprawowania Eucharystii, winny 
także nas przemieniać w lepszych ludzi  
i mobilizować nas do spełniania dobrych czynów.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 31.10.2022
Miarą dobroci naszego serca jest nasz stosunek 
do ubogich, ułomnych, chromych i niewidomych. 
Miłość i troska o nich jest sprawdzianem naszej 
miłości. Oni powinni być naszym skarbem.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 01.11.2022
Święci w niebie, w których wielbimy Boga, są 
dla nas wzorem w zdobywaniu świętości wśród 
utrapień tego świata i wspierają nas w drodze do 
naszej świętości.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 02.11.2022
W dniu wspomnienia wszystkich wiernych zmarłych 
wspomagamy naszą modlitwą naszych przyjaciół, 
którzy w czyśćcu przechodzą przez oczyszczenie. 
Jest to znak, że nasza miłość sięga w wieczność. 

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 03.11.2022
W niebie jest wielka radość z nawracających się 
na ziemi grzeszników. Chrystus zaprasza nas do 
siebie, by nas prowadzić w Duchu Świętym do Ojca. 
Nawracajmy się i pomagajmy zagubionym bliźnim 
w powracaniu do Pana Boga.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 04.11.2022
W listopadowych medytacjach warto zastanowić 
się nad naszym zaangażowaniem w sprawy tego 
świata i porównać z zaangażowaniem w sprawy 
Boże i naszego wiecznego zbawienia. Może takie 
porównanie skłoni nas do podjęcia nowych, 
podobających się Bogu, decyzji.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 05.11.2022
Chrystus mówi: „Nie możecie służyć Bogu  
i mamonie” (Łk 16, 13). Służący naprawdę Bogu 
wiedzą, że pieniądz jest śmieciem, który często 
deprawuje człowieka, zaś służący mamonie mówią: 
„Pieniądz rządzi światem”. Co w życiu wybrałeś? 
Komu służysz?

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 06.11.2022
Bóg jest źródłem i fundamentem naszej nadziei na 
życie wieczne i na zmartwychwstanie. On jest naszą 
przyszłością. Kryzys wiary w życie pozagrobowe jest 
kryzysem wiary w Boga.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 07.11.2022
W pedagogice wszystkich czasów dużo mówi się 
o dobrym przykładzie i o jego przeciwieństwie 
– zgorszeniu, które jest jednym ze sposobów źle 
wykorzystanej wolności. Najlepszą bronią przeciw 
zgorszeniu jest głęboka wiara, która przysposabia 
nas do przebaczenia tym, którzy nas gorszą.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 08.11.2022
„Słudzy nieużyteczni jesteśmy; wykonaliśmy to, co 
powinniśmy wykonać” (Łk 17, 10) – tak mówmy, 
gdy nas chwalą.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 09.11.2022
„Świątynia Boga jest święta, a wy nią jesteście”  
(1 Kor 3, 17b) – mówi św. Paweł. Zatem Bóg 
mieszka nie tylko „w świątyniach zbudowanych 
ręką ludzką”, ale przede wszystkim w duszy 
stworzonej na obraz Boga ręką samego Stwórcy.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 10.11.2022
„Oto bowiem królestwo Boże pośród was jest”  
(Łk 17, 21b). Nie wierzmy tym, którzy mówią, że 
Pana Boga wypędzono z ziemi, że Bóg umarł. Bóg 
żyje w swoim Kościele i dzięki Niemu my będziemy 
żyć wiecznie.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 11.11.2022
„Pokój Tobie, Polsko, Ojczyzno moja. Pokój Tobie!” 
– św. Jan Paweł II. „Bóg. Honor. Ojczyzna”. Silny 
Naród. Wielka Polska – słowa te dedykujemy naszej 
Matce Ojczyźnie w dniu Święta Jej Niepodległości.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 12.11.2022
Opowiadaniem o natrętnej wdowie  
i niesprawiedliwym sędzi, Chrystus zachęca nas do 
wytrwałej modlitwy. Obecność takiej modlitwy  
w naszym życiu przesądza o jakości naszego życia 
osobistego, rodzinnego i społecznego.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 13.11.2022
Jak z wymarzonej przez Żydów świątyni – ich dumy 
– nie pozostał kamień na kamieniu, tak niekiedy 
z naszych dzieł materialnych, naszych planów, 
marzeń, pozostają jedynie gruzy. Dla Pana Boga 
jest to okazja, by nam podarować coś więcej.  
W każdym położeniu mówmy: „Jezu, ufam Tobie!”.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 14.11.2022
W naszym życiu ważny jest nie tylko wzrok fizyczny, 
ale także wzrok wiary, abyśmy lepiej znali prawdę 
o sobie, o drugich i poprawnie odczytywali sens 
wydarzeń. Wzrok wiary jest darem Pana Boga, 
dlatego za niewidomym z Jerycha prośmy: „Panie, 
żebym przejrzał!” (Łk 18, 41).

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 15.11.2022
Za przykładem celnika Zacheusza nawracajmy się 
na miłosierdzie i na sprawiedliwość.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 16.11.2022
Bóg powołując nas do życia obdarzył nas darem 
człowieczeństwa i dziecięctwa Bożego, które to 
dary powinniśmy rozwijać i pomnażać. Pamiętajmy, 
że na końcu życia będzie czas rozliczenia z tych 
darów przed Bogiem.



108

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 17.11.2022
W św. Elżbiecie Węgierskiej mamy wzór niewiasty, 
która całkowicie poświęciła się służbie Chrystusowi 
w chorych i biednych. Nasze życie nabiera blasku  
i piękna, gdy służymy ubogim, chorym  
i zagubionym.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 18.11.2022
Błogosławiona Karolina Kózkówna swoim 
męczeństwem wskazała nam na wartość czystej 
miłości.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 19.11.2022
W Apostolskim Wyznaniu wiary mówimy 
słowa: „Wierzę... w ciała zmartwychwstanie”. 
Fundamentem tej wiary jest zmartwychwstanie 
Chrystusa. Trzymajmy się zatem Jego dłoni i Jego 
wskazań.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 20.11.2022
Jako chrześcijanie jesteśmy tu na ziemi  
w królestwie Bożym, którym jest Kościół. Chrystus 
zaś jest naszym Królem. Jego tronem jest krzyż. 
Panuje nad nami przez służbę i miłość. Kochajmy 
takiego Króla i słuchajmy Go!
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 21.11.2022
Uboga wdowa wrzuciła do skarbony dwa pieniążki, 
wszystko, co miała na utrzymanie. Chrystus ofiarował 
nam wszystko z siebie. Maryja wszystko ofiarowała 
Bogu. Nie bądźmy połowiczni wobec Boga. 
Oddawajmy się Bogu we wszystkim, bez reszty.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 22.11.2022
W dniu liturgicznego wspomnienia św. Cecylii, 
patronki muzyki kościelnej, serdecznie pozdrawiam 
wszystkich muzyków kościelnych, organistów, chó-
ry i schole kościelne. Do pozdrowienia dołączam 
słowa wdzięczności za wielbienie Boga śpiewem  
i muzyką. Życzę obfitości Bożych łask.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 23.11.2022
Chrystus zapowiadając prześladowania uczniów, 
powiedział: „Będzie to dla was sposobność do 
składania świadectwa” (Łk 21, 13). W czasie chrztu 
zostaliśmy powołani na świadków Chrystusa.  
W czasie bierzmowania otrzymaliśmy światło i moc 
Ducha, by wiernie wypełniać to świadectwo.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 24.11.2022
Gdy św. Łukasz pisał Ewangelię, miał przed oczyma 
zburzenie Jerozolimy w 70 roku. Apostołowie mieli 
w pamięci ukrzyżowanie Jezusa i świadomość, że 
Bóg dopuszcza zło. Jednakże Bóg nie pozostawi 
świata w mocy zła. Ostatnią rzeczywistością nie jest 
zniszczenie, ale zbawienie.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 26.11.2022
W ostatnim dniu roku kościelnego słuchamy 
końcowych słów Jezusa z Jego mowy 
eschatologicznej. „Czuwajcie i módlcie się  
w każdym czasie...” (Łk 21, 36) – mówi Jezus, abyśmy 
spokojnie przyjęli śmierć kiedykolwiek przyjdzie  
i stanęli radośni przed Synem Człowieczym.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 27.11.2022
W Adwencie nie można lepiej uczcić pierwszego 
przyjścia Chrystusa na ziemię i lepiej przygotować 
się na Jego ostateczne przyjście, jak przez 
przeżywanie Jego nieustannego przychodzenia do 
nas w Kościele: w Jego słowie, w sakramentach  
i w drugim człowieku.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 28.11.2022
Adwent to czas ożywienia naszej wiary. W pierwszy, 
adwentowy poniedziałek widzimy Chrystusa, 
który widząc wiarę pogańskiego setnika, uzdrawia 
Jego sługę. Przez to potwierdza, że zbawienie 
jest dla wszystkich wierzących w Jego mesjańskie 
posłannictwo.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 25.11.2022
W dzień św. Katarzyny Aleksandryjskiej serdecznie 
pozdrawiam pracowników kolei, życząc wszystkim 
bezpiecznej i owocnej służby. Niech podróże 
kolejowe budzą naszą świadomość, że jedziemy 
pociągiem życia do stacji końcowej z napisem 
„Wieczność”.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 29.11.2022
Liturgia wtorku I tygodnia Adwentu zestawia nam 
mądrość Bożą z mądrością ludzką. Ludzka mądrość, 
to zwykle jakaś ideologia. Szuka ona zwolenników 
i potrzebuje propagandy. Mądrość Boża to 
Ewangelia przyniesiona na świat przez Jezusa 
Chrystusa.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 30.11.2022
Jezus wkroczył w życie uczniów, których uczynił 
Apostołami. Przy Nim odkryli, że ich powołanie jest 
darem i zadaniem. Świętego Andrzeja Apostoła 
naśladujmy w przyprowadzaniu ludzi do Chrystusa.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 01.12.2022
Jesteśmy w ziemskim Królestwie Bożym, w którym 
budujemy dom naszego życia. Ma to być budowla 
wznoszona na skale, którą jest Chrystus. On dziś 
nam przypomina, że przepustką do Królestwo 
Bożego w niebie są dobre czyny, a nie piękne słowa.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 02.12.2022
W adwentowym czasie doświadczamy przyrodniczej 
ciemności. Mamy mało światła dziennego. 
Ciemność fizyczna jest symbolem ciemności 
duchowej, gdy nie widzimy Boga obecnego  
i działającego w naszej codzienności. Prośmy 
Chrystusa o uzdrowienie wzroku naszej wiary.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 03.12.2022
Z Torunia, z grodu Mikołaja Kopernika, serdecznie 
pozdrawiam całą Rodzinę Radia Maryja i wszystkich 
jego Słuchaczy. Panu Bogu dziękujemy za dar  
tego Radia w 31. rocznicę jego powstania. 
W pierwszą sobotę grudnia polecamy je 
Niepokalanemu Sercu NMP.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 04.12.2022
W II Niedzielę Adwentu  przyjmujemy słowa 
św. Jana Chrzciciela: „Przygotujcie drogę Panu, 
prostujcie ścieżki dla Niego” (Łk 3, 4). Patrzymy 
na siebie w prawdzie i widzimy nasze pokręcone 
ścieżki. Prostujmy je w mocy Ducha Świętego.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 05.12.2022
Przyniesienie na łożu sparaliżowanego człowieka do 
Chrystusa, by odzyskał zdrowie na duchu i na ciele, 
jest dla nas wezwaniem, abyśmy wyszukiwali  
w naszym otoczeniu ludzi opuszczonych, bezradnych, 
przygnębionych i ofiarowali im pomoc  
w wyzdrowieniu duchowym i cielesnym.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 06.12.2022
Dzień św. Mikołaja jest dla nas przypomnieniem, że 
winniśmy być darem dla naszych bliźnich, że winniśmy 
dzielić się z drugimi prawdą i dobrem duchowym  
i materialnym.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 07.12.2022
Na adwentowej drodze słyszymy słowa proroka 
Izajasza: „Ci, co zaufali Panu, odzyskują siły, otrzymują 
skrzydła jak orły; biegną bez zmęczenia, bez znużenia 
idą” (Iz 40, 31). A więc: „Wspomożenie nasze  
w Imieniu Pana”.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 08.12.2022
W uroczystość Niepokalanego Poczęcia 
Najświętszej Maryi Panny serdecznie pozdrawiam 
wszystkich przyjaciół Pana Boga, życząc wszystkim 
zdobywania laurów świętości na drodze swego 
powołania.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 10.12.2022
Święty Jan Chrzciciel to nowy Eliasz posłany przez 
Boga, aby przygotować wybrany naród na przyjście 
Mesjasza. To on w Adwencie przygotowuje także 
nas na świętowanie Bożego Narodzenia.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 11.12.2022
Odkrywajmy w Adwencie prawdziwe źródła radości. 
Pierwszym z nich jest nasza autentyczna więź  
z Bogiem. Przybliżajmy się nieustannie do tego 
Źródła.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 12.12.2022
Dysputa faryzeuszów z Chrystusem przytoczona 
przez Ewangelię w poniedziałek III tygodnia 
Adwentu każe nam przypomnieć, że zadaniem 
każdego chrześcijanina jest odkrywanie prawdy, 
jej głoszenie i obrona oraz domaganie się jej od 
każdego człowieka.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 09.12.2022
Nigdy nie sprzeciwiajmy się Bogu, bo to jest nasza 
przegrana. Bóg mówi nam wyraźnie, co powinniśmy 
robić, a czego unikać, żeby w naszym życiu rozlało się 
Jego błogosławieństwo.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 13.12.2022
W życiu codziennym są ludzie, którzy wiele 
deklarują i obiecują, ale nie dotrzymują obietnic. 
Są też tacy, którzy mniej mówią, ale wiele dobrego 
czynią. Bądźmy tymi, którzy od słów przechodzą do 
czynów i w ten sposób uwierzytelniają swoją wiarę.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 14.12.2022
W adwentowym czasie dane jest nam spojrzeć 
na św. Jana od Krzyża, który powiedział, że nie 
można dojść do gęstwiny różnorodnych mądrości 
i bogactw Bożych inną drogą, jak tylko przez 
gęstwinę krzyża.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 15.12.2022
W czwartek III tygodnia Adwentu Bóg mówi do 
nas słowami Księgi Izajasza: „Bo góry mogą się 
poruszyć i pagórki się zachwiać, ale miłość moja 
nie odstąpi od ciebie i nie zachwieje się moje 
przymierze pokoju” (Iz 54, 10).

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 16.12.2022
Na zakończenie pierwszej części Adwentu Chrystus 
mówi o świadectwie, jakie składał o Nim Jan 
Chrzciciel. Wskazuje także na swoje czyny, które 
świadczą, że został posłany przez Ojca. U kresu 
Adwentu czas zapytać o nasze świadectwo  
o Zbawcy świata.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 18.12.2022
U kresu Adwentu jawi się w liturgii św. Józef. 
Otrzymuje we śnie zwiastowanie, że zaślubiona 
mu Maryja poczęła Dziecię za sprawą Ducha 
Świętego. Józef zmienił swój  plan i uczynił to, co 
Bóg mu zlecił. Bóg ma swój plan i dla nas. Umiejmy 
zaakceptować ten plan.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 19.12.2022
Zapowiedź narodzin Jana Chrzciciela potwierdza 
nam prawdę, że zbawienie człowieka jest dziełem 
Boga. Ludzie nie są zdolni zbawić samych siebie. 
Zbawienie jest darem Bożym, o który trzeba się 
modlić i który powinno się przyjąć.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 20.12.2022
Podczas zwiastowania Maryja powiedziała Bogu 
„tak” na Jego plan. Mówienie Bogu „tak” wymaga 
od nas odwagi i niekiedy samozaparcia, ale jest 
zbawienne dla nas i dla naszych bliźnich.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 17.12.2022
8 dni przed uroczystością Narodzenia Pańskiego 
liturgia Kościoła przybliża nam ziemski rodowód 
Chrystusa. Są w nim wielcy bohaterowie wiary – 
przyjaciele Boga, ale także wielcy grzesznicy. W taki 
świat wchodzi odwieczny Syn Boży, stając się dla 
nas człowiekiem i Zbawicielem.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 21.12.2022
Maryja po zwiastowaniu udaje się do krewnej 
Elżbiety. Przynosi jej w swoim łonie Jezusa, który 
napełnia swojego Poprzednika i jego matkę 
Duchem Świętym. Naszym zadaniem jest także 
niesienie Chrystusa do ludzi. Żeby tak było, musimy 
mieć świadomość obecności Chrystusa w nas.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 22.12.2022
Pod koniec Adwentu śpiewamy z Maryją hymn 
dziękczynienia za wielkie rzeczy, jakie czyni dla nas 
Bóg: „Wielbi dusza moja Pana i raduje się Duch mój 
w Bogu, Zbawicielu moim [...], gdyż wielkie rzeczy 
uczynił mi Wszechmocny; a święte jest Jego imię” 
(Łk 1, 46-49).

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 23.12.2022
„Kimże będzie to dziecię?” (Łk 1, 66) – wielu pytało 
przy narodzeniu Jana Chrzciciela. Powołanie do 
życia każdego z nas, podobnie jak narodzenie 
Jana Chrzciciela, nie jest ślepym przypadkiem, ale 
zostało zaplanowane przez Boga. Wszyscy mamy 
od Niego określoną misję do spełnienia.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 24.12.2022
W Wigilię Narodzenia Pańskiego składam wszystkim 
najlepsze życzenia świąteczne. Po pojednaniu 
się z najbliższymi przy stole wigilijnym, udajemy 
się do naszych świątyń, dzisiejszego Betlejem, by 
dziękować Bogu za narodzenie Jezusa. Przyjmijmy 
od Niego dary: prawdy, miłości i pokoju.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 26.12.2022
Święty Szczepan, świadek dzieła zbawczego 
Chrystusa, jako pierwszy oddał życie za swego 
Mistrza, któremu służył w ubogich jako diakon 
Kościoła w Jerozolimie. W tym kontekście pytamy 
dziś o nasze świadectwo o Chrystusie.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 27.12.2022
Jeżeli chcemy wiedzieć, kim jest Bóg, kim jest Słowo, 
które stało się ciałem, kim jest Duch Święty; jeśli 
chcemy wiedzieć, czym jest wiara,  prawda, nadzieja  
i miłość, wczytujmy się w Pisma św. Jana Ewangelisty: 
Ewangelię, Listy apostolskie i Apokalipsę.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 28.12.2022
Młodziankowie, którzy w Betlejem zginęli z rąk 
Heroda, pytają o dzisiejszą rzeź niewiniątek: tych 
w łonie matek przez aborcję i tych niszczonych na 
wojnach, dziś na Ukrainie. Stańmy w ich obronie  
i pamiętajmy, że ze zła rozpętanego przez ludzi, Bóg 
zawsze wyprowadzi jakieś dobro.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 25.12.2022
„Chwała Bogu na wysokościach, a na ziemi pokój 
ludziom dobrej woli” (Łk 2, 14) – to jakby pierwsza 
kolęda wyśpiewana przez aniołów narodzonemu 
Jezusowi. Zawiera ona prawdę, że pokój na ziemi 
otrzymują ci, którzy wielbią Boga, okazując Mu 
posłuszeństwo.
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Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 29.12.2022
W czasie ofiarowania w świątyni jerozolimskiej, Bóg 
ustami starca Symeona nazwał Jezusa „światłem 
na oświecenie pogan” (Łk 2, 32), które będzie dla 
niektórych znakiem sprzeciwu. Była to zapowiedź, 
że zbawienie świata dokona się w cierpieniu, które 
dosięgnie Maryję i nas wszystkich.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 30.12.2022
Chrystus przyszedł na świat jako człowiek w rodzinie. 
Uwielbiajmy Syna Bożego, że przyjmując ludzką 
naturę, przyjął na siebie nie tylko potrzebę jedzenia  
i picia, potrzebę snu i wypoczynku, ale także 
potrzebę bycia kochanym przez rodziców. Chryste 
bądź duchową siłą naszych rodzin.

Bp Ignacy Dec @bpignacydec · 31.12.2022
Odchodzi do historii rok 2022 – rok wojny Rosji  
z Ukrainą. W święta Narodzenia Chrystusa 
przyjęliśmy na nowo orędzie anioła: „Nie bójcie się! 
Oto zwiastuję wam radość wielką [...] dziś w mieście 
Dawida narodził się wam Zbawiciel, którym jest 
Mesjasz, Pan” (Łk 2, 10). Idźmy z Nim w Nowy Rok!
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